
17., 18. a 19. června

HODY KOBYLÍ 2023

Doprovázejí v sobotu DH Zlaťanka, v neděli a v pondělí DH Lácaranka

Srdečně vás zvou chasa a 
 1. stárek a stárka Jakub Mazánek a Natálie Kotíková

2. stárek a stárka Michal Trávníček a Aneta Mazánková
3. stárek a stárka Ondřej Ambros a Eliška Bařinová

Program hodů najdete uvnitř zpravodaje.

HODY KOBYLÍ 2023

zpravodaj Obce Kobylí       č. 2/2023      cena 12 Kč      vyšlo v červnu 2023

KOBYLÍ DĚDINA - periodický tisk územního samosprávného celku
vydává Obec Kobylí, adresa: Obecní úřad, Kobylí 459, 691 10 Kobylí

IČO: 283266, tel.: 519 431 106, e-mail: podatelna@kobyli.cz
Příprava – Táňa Rosochová, Jarmila Borovičková, Miroslava Řeháková

vychází nepravidelně, místo vydání Kobylí, registrační číslo 370011091
grafická úprava a tisk:  Stillus s.r.o. reklamní agentura Břeclav

vyšlo v červnu 2023, náklad 600 výtisků, cena 12,- Kč, neprošlo jazykovou úpravou
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Vážení a milí spoluobčané,
dovolte mi, abych ve stručnosti okomentoval průběh 

investičních akcí, jejichž realizace právě probíhá, nebo 
jsou ve fázi příprav.

Nejprve musím zmínit rekonstrukci provozních objektů 
Mateřské školy. V současné době je již v provozu spojovací 
koridor mezi dvěma pavilony MŠ, a slouží jako skladovací 
prostor. Jsou dokončeny veškeré práce specializovaných 
profesí – elektro, rozvody vody a topení, kanalizace, vzdu-
chotechnika a  další. Probíhají přípravy na finální úpravy 
povrchů a  podlah. Jak jsem již nastínil v  minulém čísle 
zpravodaje, vyvstávají problémy, a  to především s  řeše-
ním povrchových úprav, nebo skladbou střechy. Z tohoto 
důvodu bude s největší pravděpodobností termín předání 
hotového díla posunut o 30 dnů.

Na základě kompletně zpracované projektové doku-
mentace nové komunikace, chodníků a parkovacích stání 
ulice Osvobození bylo vydáno stavební povolení a v sou-
časné době probíhá příprava podání žádosti o dotaci na 
Ministerstvo pro místní rozvoj a příprava výběrového říze-

Slovo starosty
ní na zhotovitele stavby. Celkové náklady na první etapu 
rekonstrukce byly rozpočtovány na 15 mil. Kč.

V  letních měsících bude provedena výměna herních 
prvků na dětském hřišti u  Mateřské školy. Z  uvedených 
důvodů bude hřiště na cca 14 dnů zcela uzavřeno.

Připravujeme rekonstrukci a  rozšíření spojovacího 
chodníku „Sedláčkovy uličky“ včetně doplnění veřejného 
osvětlení a  dále se připravuje realizace rozšíření počtu 
parkovacích míst v místě bývalé hasičky na ulici Polní.

V době čtení tohoto čísla zpravodaje již budou vztyče-
ny dva dřevěné kříže, a  to kříž Na Hřebeni a kříž u Lípy. 
O jejich renovaci se postaral restaurátor a malíř MgA. Ma-
rek Urbanovský s kolektivem. Opravu křížů finančně pod-
pořil Ing.  Jan Líčeník částkou 250 tis. Kč za což mu patří 
velké poděkování a uznání.

Za pár týdnů nás čekají dlouho očekávané prázdniny, 
užijte si dovolené a odpočívejte v této hektické době.

Váš starosta Pavel Kotík

Zastupitelstvo Obce Kobylí po projednání 
přijalo následující usnesení:

•  UZ/01/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje program 
jednání zastupitelstva

•  UZ/02/01/2023 zastupitelstvo obce volí ověřovatele 
zápisu Pavla Nováka a Josefa Kaňu a jako návrhovou 
komisi volí předsedu Romana Kaszpera a členy Radima 
Herůfka a Štěpána Čeperu

•  UZ/03/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové opatření č. 1/2023

•  UZ/04/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
poskytnutí dotace z rozpočtu obce Kobylí ve výši 
570 000 Kč TJ Sokol Kobylí a zároveň schvaluje 
uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Kobylí týkající se předmětné dotace

•  UZ/05/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
poskytnutí dotace z rozpočtu obce Kobylí ve výši 

Usnesení zastupitelstva Obce Kobylí
č. 1/2023 ze dne 7. 3. 2023

66 000 Kč Jednotě Orel Kobylí a zároveň schvaluje 
uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Kobylí týkající se předmětné dotace

•  UZ/06/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
poskytnutí dotace z rozpočtu obce Kobylí ve výši 
75 000 Kč Klubu přátel historie a zároveň schvaluje 
uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Kobylí týkající se předmětné dotace

•  UZ/07/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 4741/26 o výměře 35 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

•  UZ/08/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. 10184 v k.ú. Kobylí na Moravě 
a obci Kobylí

•  UZ/09/01/2023 zastupitelstvo obce souhlasí 
s podáním žádosti o dotaci na akci „Kobylí - 
rekonstrukce místní komunikace v ulici Osvobození“ 
z podprogramu 117D8210 - Podpora obnovy a rozvoje 
venkova, dotační titul 117D8210A - podpora obnovy 
místních komunikací z Ministerstva pro místní rozvoj.

•  UZ/10/01/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
vyhlášení výběrového řízení na zpracování projektové 
dokumentace pro společné územní a stavební povolení 
ve věci realizace inženýrských sítí a komunikací pro 
výstavbu rodinných domů v lokalitě U Vrbice dle 
zpracovaného návrhu společnosti KEEODESIGN, s. r. o.
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Informace ze sběrného dvora
Vážení občané, na jaře před pěti lety jsem se Vám před-

stavovala jako nově nastupující vedoucí sběrného dvora. 
V létě budu nastupovat na odpočinek jako čerstvá penzi-
stka. Proto bych se chtěla rozloučit a všem občanům, kteří 
využívají možnosti uložit veškerý tříděný i netříděný od-
pad na sběrném dvoře, poděkovat za spolupráci, ohledu-
plnost a respekt ne zrovna k jednoduché práci. Moje velké 
poděkování patří také mým spolupracovníkům - kolegy-
ním a kolegům z  technických služeb. Vždy, když jsem je 
požádala o pomoc, nikdy jsem nebyla odmítnuta. Poděko-
vání patří i děvčatům z obecního úřadu, knihovny a pen-
zionu - děvčata děkuji. Poděkovat chci i vedení obce, že 

jsem dostala šanci a mohla 
jsem pracovat pro občany 
a  obec Kobylí. Svou prá-
ci jsem se snažila dělat 
zodpovědně a  co nejlé-
pe. Ráda bych předala své 
zkušenosti, poznatky i rady 
nové nástupkyni nebo ná-
stupci, ale zatím mi nebyli představeni. Tak přeji hlavně 
hodně zdraví, elánu, trpělivost a pevné nervy.

Na závěr bych chtěla všem, co pečlivě třídí, poděkovat 
a popřát krásné léto.

Ze sběrného dvora Alena Barcalíková

 

 

 

Obec Kobylí 
ZA ROK 2022 BYLO ZPRACOVÁNO 6 296 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 

60,42 MWh 4,46 t 269,71 m3 

407,43 kg 5 734,98 l 15,23 t 
 

* Úspora takového množství ropy  
se rovná spotřebě stejného množství 
potřebného k ujetí 84 305 km  
v běžném osobním automobile 
 
** Úspora takového množství vody  
se rovná stejnému množství, které  
je spotřebováno při 3 621 cyklech 
sprchování 
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Jarní a velikonoční tvoření

V pátek 24. 3. proběhlo v knihovně další tvoření. Ten-
tokrát bylo zaměřené na jaro a Velikonoce. Děti si mohly 
vytvořit různé dekorace ze dřeva, papíru, skořápek… A tak 
se v knihovně lepilo, stříhalo, „tavilo“. Nechyběla ani „ka-
várna“ s kávou a moučníkem. Tímto bych chtěla poděko-
vat paní Marii Blažkové, bez které by tvořeni nebylo a také 
paní Ludmile Foretníkové z  Krumvíře za pomoc při této 
akci a také všem, kteří se tvoření zúčastnili.

Besedy se ZŠ a MŠ

V  měsících březnu, dubnu a  květnu proběhlo několik 
besed s dětmi ze základní školy. Jako první do knihovny 
přišli prvňáčci. Společně jsme si přečetli knížku Jak se 
O stalo králem a děti při tom plnily úkoly s písmenky. Dále 
knihovnu navštívili žáci z 5. třídy, kteří pracovali s připra-
veným textem. Nemohli chybět ani druháci, kteří si spo-
lečně přečetli pohádku z knížky Maková panenka a motýl 
Emanuel a následně vyplňovali pracovní list. V dubnu také 
navštívili knihovnu žáci 9. tříd, kteří pracovali s knihou, ke 
které měli připravené úkoly. Nesmím zapomenout ani na 

Informace z knihovny
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návštěvu třeťáků, se kterými jsme si zopakovali pohád-
ky Boženy Němcové a Karla Jaromíra Erbena. Cestu si do 
knihovny našly i děti z mateřské školy, které se tu schova-
ly před deštěm. Nakonec to byla návštěva, kde se četlo, 
prohlíželo a  hrálo společenské hry. Konec května patřil 
žákům ze 6.B, kteří si přišli do knihovny ověřit znalosti 
českých pohádek.

Na měsíc červen jsou naplánované návštěvy 8. a 9. tříd 
a také prvňáčků, kteří budou v knihovně pasováni na čte-
náře. Ale o tom až v zářijovém čísle.

Táňa Rosochová, knihovnice

Mateřská škola Kobylí
V naší školce si rádi a často zpíváme. Proto nás hezky 

reprezentovaly šikovné zpěvačky Elinka, Julinka, Esterka 
a Barunka na pěvecké přehlídce dětských zpěváčků O ma-
lovanú pantličku Augusty Šebestové.

Na konci března za našimi předškoláky do školky přišli 
jejich patroni – žáci 8. tříd, aby se spolu seznámili a také 
si užili spoustu legrace při plnění společných dovednost-
ních úkolů. Další týden zase patroni provedli předškoláky 
po základní škole. Navštívili jsme společně 1., 2. i 3. třídu, 
kde děti předvedly, co se právě učí, pozdravili jsme kama-
rády a společně si i zazpívali. Prohlédli jsme si tělocvičnu, 
jídelnu a družinu, kde si děti chvilku i pohráli. Následující 
týden procházeli krásně vyzdobenou školou předškoláci 

se svými patrony znovu. Tentokrát je ale čekal zápis do 1. 
třídy. Připravené úkoly s  postavičkami z  večerníčků děti 
hravě zvládly a od září už na ně čeká škola.

Teď si ale ještě užíváme radosti ve školce. S hudebním 
představením Zpívánky nás navštívil pan Kamil Čapčuch 
a  do světa kouzel nás zasvětil kouzelník Katonas. Velmi 
zajímavý byl workshop se spisovatelkou Klárou Smolíko-
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vou, plný různých aktivit a  úkolů z  představených knih. 
Zúčastnily se ho kromě našich předškoláků také před-
školáci z Dětské skupiny Peřinka v Morkůvkách, kteří jsou 
v  naší MŠ na individuálním vzdělávání. Společně si pak 
všichni předškoláci užili zábavné dopoledne plné soutěží. 
Jako každý rok za námi přijeli děti z vrbecké školky, aby si 
s kamarády pohráli na zahradě. Z větší dálky k nám už po-
druhé přijeli předškoláci z Mateřské školy Modřice, kteří 
u nás ve školce přespali a druhý den dopoledne jsme si 
společně užili ve třídě i na zahradě.

Už jsme zvládli jarní focení i  focení tříd, a  také před-
školáků na tablo. Na konci dubna byl den otevřených dve-
ří pro nové zájemce. Děti si ve třídě mohly pohrát, rodi-

če zase získali informace k zápisu do MŠ, který se konal 
11. května.

Ze všeho nejvíc se nám líbí jezdit na výlety. Jako první 
byl výlet vláčkem do Hodonína (ještě, než nám ho zruší). 
Jízda vláčkem byla super a natěšeni jsme pak lehce zvládli 
cestu pěšky do ZOO. Zvířátka v ZOO jsme si moc užili. Ně-
která zvířátka jsme dokonce nakrmili, sebe taky a pak zase 
zpátky na vlak do Kobylí, kde už na nás čekali rodiče. Tak 
plný vlak i nádraží v Kobylí už asi nebude…

Další výlet jsme naplánovali do Dino Parku a ZOO Parku 
ve Vyškově. Velkým zážitkem pro děti byla už jízda ze ZOO 
přes celý Vyškov Dino Expresem. A co teprve ti dinosau-
ři! Když jsme si dinosaury i další aktivity dostatečně užili, 
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přejeli jsme dinovláčkem zpět do ZOO. Dětem se moc lí-
bilo, že se mohly procházet v ohradě s ovečkami a kozami, 
pochovat králíky, a hlavně prohlédnout zvířata, která v ji-
ných ZOO nebývají. Prohlédli jsme si i Hanácký statek – 
kuchyňku a  světničky s  dobovým vybavením, na dvorku 
pak zvířátka i  zemědělské stroje a nářadí. Nahlédli jsme 
také do environmentálního centra. A  protože už byl čas 
odjezdu, a navíc se hnala bouřka, nasedli jsme do autobu-
su a jeli domů.

Teď ještě předškoláky čeká dětský den, který pro ně 
připraví jejich patroni. Tradiční vítání občánků, kterého se 
naše děti účastní v krásných kobylských krojích. Pojedeme 
do Divadla Radost na program písní z pohádek – Operky. 
Také ve školce budeme mít hudební pohádku O  Karkul-
ce, pak předhodovní přípravu i samotné hody. Pokud nám 
bude přát počasí, zajedeme si vlakem na dětské hřiště do 
Velkých Pavlovic a projdeme se na Vrbici za kamarády do 
školky. Předškoláky ještě čeká pasování na školáky a roz-
loučení s mateřskou školou. A pak už hurá na prázdniny!

Za celou mateřskou školu přeji krásné léto.

Blanka Helešicová
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Ohlédnutí za proběhlými akcemi 
Klubu přátel historie a Muzea obce Kobylí

PRVNÍ SVATBA V KOBYLSKÉM KROJI 
V MUZEU OBCE KOBYLÍ 23. 03. 2023

Snoubenci z Ostravska si vybrali naše muzeum pro svůj 
významný životní krok. Magické datum 23. 03. 2023 jim 
přineslo nádherné počasí a  možnost konání obřadu na 
muzejní zahradě. Nevěsta byla nastrojená do krásného 
starého kroje s kotúčem a věncem. Ženich v panském kro-
ji, který zdobily malované mašle a na hlavě měl šmukáč. 
My Tetičky z muzea jsme byly na čúhačce a tím dotvořily 
svatební atmosféru. Popřáli jsme jim, ať se mají hodně rádi 
a ať jim vzpomínka na tento den nezmizí z paměti.

VELIKONOCE V MUZEU, 
ANEB HODY, HODY, DOPROVODY…

Letošní Velikonoce v Muzeu se opět vydařily. Je to naše 
tradiční akce, kterou pořádáme každoročně na Květnou 
neděli od 14 hodin. O kulturní program se letos postaraly 
FK Slunéčko pod vedením Jany Otáhalové a Ivy Rusňáko-
vé a Cimbálová muzika z Vrbice Violka pod vedením Járy 
Hasíka. Obě vystoupení neměla chybu a dětem to hezky 
zpívalo a hrálo, a taky jsme se, z jejich vystoupení, dozvě-
děli něco o velikonočních tradicích. Nechyběl ani tradiční 
velikonoční minijarmark, kde se dalo koupit či si zkusit 
vyrobit různé velikonoční ozdoby či perníčky, malované 
kraslice od tetičky Bártové, madeirové kraslice od paní 
Zemánkové z Bořetic a vyškrabované velikonoční kraslice 
od tetičky Margoldové z Borkovan. Viděli jsme korálkování 
se Zuzkou, mohli uplést žílu či vyrobit píšťalku u strýčka 
Mirka, nazdobit si vlastní perníček, koupit si drobnost od 
Patchworkového klubu Brno, i  tradiční dřevěné hračky, 
řehtačky, klepačky aj. A taky se mohlo tvořit s paní ředitel-
kou MŠ Helešicovou. Nechyběly ani velikonoční dobroty 
od Tetiček a svátečně vyzdobené muzeum. Těšíme se na 
Vás zasej za rok.
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SPOLEČNÁ VERNISÁŽ DVOU VÝSTAV: 
PRVNÍ BAŤŮV PEDIKÉR A VÝSTAVA MALÍŘE 
MIROSLAVA POTOMY 7. 5. 2023

První Baťův pedikér – František Kocourek
Výstava mapující životní příběh Baťova pedikéra Fran-

tiška Kocourka je od minulého měsíce k vidění v našem 
muzeu. Originální expozice přibližuje rozmach řemesla, 
za kterým stálo obuvnické impérium ze Zlína. František 
Kocourek nastoupil do firmy Baťa v roce 1928. Kocourka 
tehdy sám Tomáš Baťa pověřil vybudováním pedikérské 
služby a zároveň ho také jmenoval instruktorem pedikúry. 
Kocourek se tak stal prvním baťovským pedikérem.

Jeho zákazníky se v průběhu let staly i známé osobnos-
ti jako třeba tehdejší známé herečky Lída Baarová, Nataša 
Gollová, Hana Vítová či Adina Mandlová. Následně také 
jako instruktor pedikúry školil budoucí pedikéry, psal pří-
ručky a podnikal služební cesty do zahraničí.

Na návštěvníky tak u  nás čeká expozice, která nejen 
mapuje vývoj pedikúry, ale také nabízí k prohlédnutí sa-
motné nástroje, pedikérské osvědčení, knihy, originální vi-
zitky, dobové fotografie či zápisník, do kterého si František 
Kocourek poznamenával jména zákazníků a úkony, které 
jim prováděl.

Baťův pedikér František Kocourek se narodil 19. 2. 1899 
v Brně. V roce 1902 se společně s rodinou odstěhoval do 

Věteřova na Kyjovsku, kde jeho otec Jakub koupil hospo-
du. Roku 1907 už trvale žili přímo v Kyjově, kde se otec 
věnoval krejčovině. Tam začal také navštěvovat místní 
gymnasium. Po zavření školy odjel k bratrovi Václavovi do 
Prahy, kde roku 1917 odmaturoval.

Po maturitě narukoval na vojnu do Vídně, po výcviku 
byl tři měsíce v zákopech na rumunské frontě, rok na to 
v Haliči. V létě 1918 byl zpět v Praze a po revoluci odjel 
zpět k  rodičům na Moravu. Když byla roku 1918 založe-
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na Masarykova univerzita, nechal se zapsat na lékařskou 
fakultu. Od roku 1920 studoval medicínu v  Brně. Studi-
um nedokončil celé, získal titul MUC. Roku 1927 se oženil 
a v roce 1928 nastoupil do Firmy Baťa ve Zlíně.

Komentář pravnuka Jakuba Neradílka:
„Začátkem roku 2019 jsem začal pátrat a mapovat pří-

běh mého pradědečka  – Františka Kocourka. Na začátku 
by mě nenapadlo, že počáteční nález starých dokumentů 
a fotografií mého předka by mohlo zajímat více lidí než ty 
v mém okolí.

Dnes jsme otevřeli v pořadí již pátou výstavu, v pomy-
slném žebříčku ji musím zařadit na absolutní top, jelikož 
se týká míst, kde se zrodil život samotného Františka Ko-
courka, v rodišti jeho rodičů v obcích Kobylí a Vrbice v sa-
mém srdci jižní Moravy. Osobně to pro mě znamená návrat 
k rodinným kořenům a celé to má velkou symboliku.

Věřím, že můj pradědeček by měl radost a byl by na mě 
hrdý.“

Společná vernisáž dvou výstav "První Baťův pediker" 
a výstavy obrazů "Miroslava Potomy" se opravdu vydařila. 
Program v duchu 1. Republiky dotvářelo kulturní vystou-
pení brněnských muzikantů "jazz trio", míchané prvore-
publikové drinky i stylové dezerty. Účast byla velmi pove-
dená. Den na jedničku s hvězdičkou

Miroslav Potoma je malíř, kterému přezdívají 
slovenský Josef Lada.

Získal řadu ocenění jak na Slovensku, tak i  ve světě. 
V posledních letech se věnuje insitnímu umění oceněné-
ho i krajany v USA. Zúčastnil se festivalů naivního umění 
na Slovensku, ve Francii, Polsku, Česku, aj. zemích. Hlav-
ním námětem jeho tvorby je dynamický život v původní 
slovenské vesnici s jejími svátky, tradicemi a zvyky, který 
znázorňuje tak, že obraz působí velmi přesvědčivě. Malo-
vání je pro něj koníčkem, svátkem i odpočinkem.

Výstava je k vidění v muzeu do 10. 6. 2023.
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DEN KOBYLÍ V BÍLINĚ

Dostali jsme pozvání z města Bíliny, se kterou má obec 
Kobylí uzavřené partnerství, abychom dovezli kúsek našej 
Moravy. Tak vznikl nápad uspořádat „Den Kobylí v  Bílině“. 
Celá akce byla v  režii místního kulturního centra, my jsme 
byli vystupující a hosté. Přivezli jsme tam, na sever, do krás-
ného prostředí lesní kavárny, nad městskými lázněmi, naše 
krásné písničky, dechovku i cimbálku, stárka se stárkú, krojo-
vanou chasu, ukázku tradic a folkloru, kobylské víno, hodové 
koláče, trdelníky, přesňáky a jiné tradiční pochutiny. Nastro-
jili jsme se do kobylských krojů a tím akci dodali tu správnou 
atmosféru. Diváci, kterých přišlo hodně, mohli vidět oblékání 
stárky do svátečního kroje, přehlídku krojů z Kobylí i z okolí, 
verbuňk a kolečko od naší chasy a v závěru si mohli zatan-
covat se Sklepanků a zazpívat při besedě u cimbálu. V pro-
gramu vystoupili pěvecké sbory: Mužáci z Kobylí, Sbor Jar-
mily Borovičkové, Kobylský vokální ansámbl, dechová hudba 
Sklepanka, cimbálová muzika Dukát, kobylští stárci a stárky, 
chasa z  Kobylí, Tetičky, Ladislava Štiková a  další účastníci 
této akce. KC Bílina nás překvapilo krásnou módní přehlíd-
kou s prvky folkloru na současných oděvech.

„Tož tak bylo v Bílině. Den se vydařil, počasí vydrželo a di-
váků došlo opravdu hodně. Trúfnu si napsat, že se im toto 
odpoledne tuze líbilo. Odcházeli spokojeni v pozdních ho-
dinách s písničkú a kobylským vínem pod pažú a koláčama 
v kapsi“.

Navázalo se spoustu nových přátelství, vyměnily se kon-
takty a vzájemně jsme se pozvali na místní akce. Rozcházeli 
jsme se s dobrým pocitem, že když se sejde skupina stejně 
naladěných a  nadšených, tak to nemůže dopadnout jinak 
než skvěle. Návštěvníci areálu při odchodu dlouho děkova-
li s  dotazem, kdy přijedeme zase. Provozovatel restaurace 
a areálu také nešetřil chválou a hodnocením, že v televizi to 
vypadá jinak, ale naživo je to víc než skvělý.

V neděli pro nás Bílinští připravili překvapení. Měli jsme 
možnost podívat se do povrchového dolu s odborným výkla-
dem. To byla zase pro nás taková třešnička na dortu. Kobyl-
ský vokální ansámbl se v neděli zúčastnil bohoslužby v míst-
ním kostele, kde tuto mši obohatil svým vystoupením. Díky 
moc, Bílino!

11. DĚTSKÉ HODEČKY – SOBOTA 20. 05. 2023
Hodečky jsou svědkem, že v Kobylí dbáme na to, aby se 

tradicím učily již malé děti. V letošním, již 11.ročníku stár-
kovaly děti ze 3 a 4.třídy základní školy. V programu vystou-
pil Folklorní krúžek Slunéčko s pásmem „Holka modrooká“, 
které s  nejmladšími dětmi nacvičily Jana Otáhalová a  Iva 
Rusňáková a Sboreček při ZŠ Kobylí pod vedením paní uči-
telky Mirky Šubíkové s krásnými písněmi nejen z Hanáckého 
Slovácka. Na žádných Hodech ani na Hodečkách nesmí chy-
bět tradiční Zavádka. Tu letošní s dětmi nacvičily maminky 
dětských stárků, napsala ji Dana Kotková a zazpívali Mužáci 
z Kobylí. Děti ji předvedly a zatancovaly krásně a zodpověd-
ně.

V letošním ročníku bylo několik novinek. Poprvé se pře-
dávalo dětským stárkům fedro, které vyrobila Klára Otáha-
lová, maminka jednoho z dětského stárka. Fedro symbolicky 
předali stárci dětským stárkům. Letos poprvé, po skončení 
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odpoledního programu Hodečků, následovala večerní zába-
va „Čtyři týdně do hodů“ a také poprvé se kobylská chasa 
více zapojila do organizace Hodečků. Těmito změnami se 
Hodečky zas o kousek přiblížily k hodům. Děkujeme všem, 
kdo jste se větší, či menší měrou zasloužili, nebo podpořili 
letošní Hodečky. Děkujeme všem za věcné a finanční dary, 
vinařům z Kobylí za poskytnuté víno, firmě Stillus za butony, 

obci Kobylí za spoluúčast, a Vám všem, že jste došli a pod-
pořili tuto krásnou akci. Sobota byla krásná slunečná a děti 
si tento den užily. Jen škoda, že nás v sokolské zahradě letos 
bylo méně. Tak snad za rok na 12. Dětských Hodečkách.

Za pořadatele Klub přátel historie
Radoslava Bureš Obadalová

napsala Dana Kotková

Rok uplynul zasej jako voda,
nejít na hodečky velká škoda.
Hoši aj ta děvčata, všecí kroje majú,
na všecky se oni usmívajú.

Velký jedlík je Vojta Otáhal,
nejraděj by enom fotbal hrával.
V kroji mu to taky sluší, rád on ho nosívá,
často v něm s taťkú aj mamkú bývá.

Baletkou je Karinka Čejková,
nejen tančí, ale taky zpívá.
Na úklid ji čas nezbývá, to mamince vadí,
radost má však, když si housle ladí.

Toník Koláčný technikú žije,
baví ho příroda, historie.
Muzea rád navštěvuje, všecko ho zajímá,
potom o všem rád se rozpovídá.

Švadlenka Nikolka Kašubová,
Hraje fotbal, často góly dává.
Když nepomáhá mamince, bratra popichuje,
Je-li sama, na kytaru hraje

Dětské hodečky - Zavádka 2022

Honzík Šanců atletikú žije,
fotbalu se taky dost věnuje.
Na kole on jezdívá, s pejskem si pohraje,
fandí hrám a rád si aj maluje.

Vzácně v kroji Julinka Čechová,
veterinářkou chce býti ona.
Co zvířátek má na starost, vyčíslit se nedá,
s taťkou často u rybníka sedá.

Fotbalista Varmuža Lukášek,
je to prej hodně živej rarášek.
Ve sportu to nevadí, plave aj lyžuje,
doma o zvířátka on pečuje.

Kroj má ráda, zpívá aj tancuje,
Mikulicová Terezka to je.
Jindá běží do kroužku, k hasičům se dala,
tam se zklidní, jak nám povídala.

Sobotní odpoledne se krátí,
radost vidět tolik pěkných dětí.
Večír nás tu vystřídá ta kobylská chasa,
už se těší, ach to bude krása.

Poděkování - Členkám Klubu přátel historie (aneb "tetičkám z Kobylí") a Muzeu Kobylí 
patří obrovské DÍKY za organizaci Dětských hodečků - touto akcí podporují vztah dětí k folkloru. 
Dále moc děkujeme paní Daně Kotkové za složení zavádky.

Dětští stárci, stárky a jejich rodiče
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HODY KOBYLÍ 2023
Kobylští stárci, stárky a chasa vás srdečně zvou na tradiční krojované hody,

které se konají ve dnech

17., 18. a 19. června
Čtvrtek 15. 6.

- stavění máje, začátek od 17.00 hodin, 
poté posezení u cimbálové muziky Vinica

Sobota 17. 6.
- od 7.00 hodin zvaní celé obce

- v 15.00 hodin začátek průvodu ze Sokolské 
zahrady ke 2. stárce v ulici Osvobození 
ulicí Sokolská, poté kolem muzea na ulici 
Osvobození, zpět ulicí U Parku, dále ke 
starostovi v ulici Sokolská a zpět do Sokolské 
zahrady

Neděle 18. 6.
- ve 13.30 hodin začátek průvodu ze Sokolské 

zahrady k 1. stárce v ulici Sokolská, poté ulicí 
Suchý řádek do Suchořádské zmoly, 
kde proběhne focení a připojí se krojované 
děti, zpět kolem muzea ulicí Osvobození, 
dále ulicí Střední, kolem obecního úřadu 
na ulici Augusty Šebestové a přes hlavní 
křižovatku zpět do Sokolské zahrady

Pondělí 19. 6.
- v 15.00 hodin začátek průvodu ze Sokolské 

zahrady ke 3. stárce Na Konec světa, poté 
kolem COOPu na ulici Kašnice, dále ulicí 
Augusty Šebestové a přes hlavní křižovatku 
zpět do Sokolské zahrady

- v 17.00 hodin předpokládaný začátek zavádky
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Zprávy z kulturní komise
Naše kulturní komise ve staronovém složení pro vás při-

pravuje akce ve spolupráci s  obcí Kobylí. Po maškarním 
plese v  lednu, jsme vítali jaro v  lampionovém průvodu 
a odměnou pro děti byl ohňostroj v podání místních ha-
sičů. Další krásnou akcí v březnu byla přehlídka zpěváčků 
pod názvem O  malovanú pantličku Augusty Šebestové. 
Účastnilo se asi 35 dětí z Kobylí a okolních obcí. Myslím, 
že děti okouzlily svým zpěvem srdce všech rodičů. Nejed-
na slza ukápla i  paním učitelkám, které děti připravova-
ly a vystoupení "jejich" dětí bylo tou největší odměnou. 
V sobotu 27. května u nás vystoupila slovenská stand -up 
komička Simona se svou show DONAHA. Celý sál sokolov-
ny byl vyprodaný a  my jsme moc rádi, že námi zvolená 
akce se u vás setkala s podporou.

A  co nás čeká? V  srpnu připravujeme letní kino (pro-
gram na zadní straně zpravodaje) a pak tradiční Zarážení 
hory. Máme rozjednané i divadelní představení, které by 
vás čekalo na podzim. Již tradičně máme v plánu i setkání 
seniorů, které proběhne 1. října v sokolovně. Snažíme se 
podpořit akce, které jsou v Kobylí již zaběhnuté a rovněž 
najít i nové věci, které by vás zaujali. K divadlům a kon-
certům budeme využívat prostory sokolovny. Hlavním 
důvodem je větší kapacita sálu, a tudíž i příznivější cena 
pro vás. Pokud máte nějaké návrhy, tak určitě budeme rádi 
a nad každým vaším námětem se zamyslíme. Těšíme se na 
vás!

Za kulturní komisi Jitka Láníčková
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Zarážení hory 2023
Areál na Zarážení hory bude připravený, tak 

proč ho nevyužít už v  pátek 25.  srpna na pose-
zení u  pěkné hudby. Můžete se těšit na lidovky 
v  novém kabátě od kapely V  hnízdě rej, na ir-
ské, bulharské a  moravské písničky po kobylsku 
od houslistky Jitky Břízové, kapely V hnízdě rej 
a  Kobylského vokálního ansámblu. A  nakonec 
propukne folklórně poprocková jízda virtuóz-
ní houslistky Jitky Břízové a  pánů z  proslulého  
B Side Bandu Jiřího Kalouska (kytara) a  Petra 
Ptáčka (bicí).

V sobotu 26. srpna vystoupí Folklórní krúžek 
Slunéčko, finalista Česko Slovensko má talent 
2012 hudební seskupení Cimballica s  folkló-
rem v  moderním kabátě, nebude chybět lidový 
vypravěč z  Lanžhota Franta Uher, taneční sou-
bor a cimbálová muzika Kunovjan a samozřejmě 
kobylští ochotníci, Mužáci z Kobylí a Soubor Jar-
mily Borovičkové se scénkou zarážení hory.

ZaráženíZarážení
HoryHory

V pátek 21. 4. 2023 uspořádala DH Lácaranka v kobyl-
ské sokolovně koncert ke 120. výročí narození jejího 
zakladatele pane Metoděje Hanáka z  Brumovic. Jako 
host vystoupila DH Galánka z Klobouk a také kobylští 
mužáci, kteří si zazpívali spolu s  Lácarankou. Koncert 
moderovala Štěpánka Kachyňová z  Velkých Pavlovic. 
Zaplněnému sálu sokolovny pustil zvukař Lácaranky 
4minutový autentický hlasový záznam vyprávění Me-
toděje Hanáka v  Českém rozhlasu Brno v  roce 1993. 
Po skončení koncertu následovalo posezení účinkují-
cích muzikantů, zpěvaček, zpěváků a hostů kapely při 
dobrém pojezení a popití. Děda Hanák by měl z tohoto 
koncertu (25 let po úmrtí v roce 1998) určitě radost.

Připomeňme si jeho život v  povídání, které sepsal 
Klub přátel Dr. Jana Herbena a historie obce v Brumo-
vicích.

Metoděj Hanák – kapelník a stavební mistr 
(3. 7. 1903 – 18. 11. 1998)

Narodil se 3. července 1903 v Brumovicích v domě 
č.  222 na Vrchním konci jako nejmladší dítě v  rodině 
domkaře Františka Hanáka a Terezie rozené Veselé. Měl 
dva starší sourozence: bratra Františka a  sestru Fran-
tišku (v  dospělosti provdanou za Františka Valného). 
Otec Metoděje Hanáka byl domkař, ale veliký muzikant. 
Proto se snažil své syny naučit hrát na hudební nástro-
je. Františka na baskřídlovku a Metoděje na křídlovku. 
Jako voják v I. světové válce přišel o nohu a stal se vá-

lečným invalidou a na své zranění zemřel v roce 1920, 
to bylo Metodějovi 17 let.

Metoděj nejdříve chodil do obecné školy v  Brumo-
vicích, potom se vyučil na Čejči u  stavitele Gottwal-
da zedníkem. Muzika se ale stala jeho velikou láskou. 
Spolu se svým bratrem se stali členy brumovické ka-
pely, kterou řídil stařeček Beneš. Ten, když zjistil, jak 
zapáleného má křídlováka ve své kapele, tak i když byl 
Metoděj nejmladším v kapele, navrhl jej za svého ná-
stupce. A tak se Metoděj ve svých 22 letech stává nej-
mladším kapelníkem.

LÁCARANKA – koncert Metoděj Hanák 120 let

Děda Hanák + Stanislav Pěnčík
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Dne 9. 2. 1926 se žení a bere si za manželku Marii 
Ráčkovou, dceru Tomáše Ráčka z domu č. 145 u Jezírka. 
Tomáš Ráček byl rovněž muzikant, hrával na basu. Mladí 
manželé Hanákovi si společně kupují dům č. 121 v Hra-
chůvce. V srpnu 1926 se jim narodí první syn Josef. Až 
později v roce 1935 druhý syn František. Metoděj jako 
zedník se brzy vypracoval mezi přední zedníky, a tak si 
jej stavitel Smolka a později i stavitel Rozbořil (půvo-
dem také z Brumovic) povolali do funkce políra.

Hanákova kapela z Brumovic se stávala známou v ši-
rokém okolí také proto, že její muzikanti na hodech ve 
dne hrávali „plechy“ a večer „štrajk“. K tomu každý z je-
jich členů musel ovládat dva nástroje. Vrcholem v  té 
době pro kapelu bylo, že v  roce 1938 jako vesnická 
kapela byla vybrána hrát na celý týden na X. všesokol-
ském sletu v Praze. A tak Pražané, překvapeni muzikan-
ty v  brumovském kroji, se dověděli, že tito muzikanti 
pochází z  rodiště jejich pražského redaktora časopisu 
ČAS – spisovatele a přítele T.G.Masaryka – Jana Herbe-
na z Brumovic.

Rok 1937 byl rokem velkého národního uvědomě-
ní, neboť se schylovalo ke II. světové válce. Do Prahy 
přijíždí rumunský král Carol se svým synem, korunním 
princem Michalem, aby potvrdil společenství tzv. „Malé 
dohody“ (ČSR, Jugoslávie a  Rumunska). Prezident Be-
neš zve své hosty dne 6.  11.  1937 na zámek do Žid-
lochovic a  pro veselou náladu byla pozvána Hanáko-
va kapela. Dlouho po této události všichni muzikanti 
vzpomínali, jak po ukončení slavnosti prezident Dr. E. 
Beneš přišel jim osobně poděkovat se slovy: „Za dob-
rou náladu, kterou jste nám zde vytvářeli, se cestou za-
stavte v hotelu v Hustopečích, kde Vás čeká pohoštění 
v podobě, co sníte a co vypijete“. A opravdu v Hustope-
čích na náměstí personál hotelu čekal, aby splnil přání 

pana prezidenta, aby muzikanty co nejlépe pohostil, 
a tak domů přijeli až ráno.

Doba „protektorátu“ znamenala zákaz hudebního 
vystupování, mimo pohřby a  omezeně svatby. I  přes 
toto omezení se kapela udržela celou dobu války, a tak 
mohla pokračovat ve veřejném vystupování v osvobo-
zené vlasti.

S velkou radostí v neděli dne 25. 5. 1947 v 6 hodin 
ráno budila brumovické obyvatele a hosty na slavnosti 
90. výročí narození Dr. Jana Herbena a odpoledne fan-
fárami z „Libuše“ vítala prezidenta Dr. Edvarda Beneše 
s chotí před rodným domem Jana Herbena. Brumovský 
smíšený sbor, který při slavnosti vystupoval, řídil opět 
Metoděj Hanák.

V roce 1953 dostavěl nový dům v ulici Na Haraskách 
č. 252, kam se s manželkou přestěhoval. Celý život pra-
coval ve stavebnictví, nakonec jako mistr u Okresního 
stavebního podniku v Břeclavi. Mimo jiné řídil také prá-
ce při generální opravě sokolovny v Brumovicích a při 
výstavbě ZDŠ v Kobylí.

Při odchodu do důchodu v roce 1963 se Metoděj Ha-
nák rozhodl, že svoji kapelu rozpustí, neboť v ní stále 
ubývalo Brumovčáků. A protože většina muzikantů teh-
dy byla z Morkůvek kapelníkem se stal Josef Kincl.

Metoděj Hanák si začal v důchodu plnit svůj celoži-
votní sen – věnovat se plně mládeži, učit mladé chlapce 
na dechové nástroje - a to na všechny nástroje co de-
chovka potřebuje. Zaměřil se na chlapce školou povin-
né v samotných Brumovicích. Ale když po 2 – 3 letech 
učení na samotné nástroje chlapci začínali spolu hrát, 
končila jejich školní docházka a začali se rozcházet do 
učení a  středních škol. Pokusil se o  to v  Brumovicích 
ještě jednou, ale opakovalo se to znovu. Byl z toho celý 
nešťastný, ale naskytla se znovu příležitost tentokrát 
v Kobylí. Doufal, že v Kobylí bude více pracovních pří-

Koncert Kobylí-děda Hanák 120 let
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ležitostí a kapela se nerozpadne. A tak vznikla Rozma-
řilka. I ta však vydržela do doby, než chlapci odešli na 
vojnu. A tak začal v roce 1974 jezdit pomáhat na Vrbici 
s učením mladých muzikantů panu Václavu Knápkovi.

Ale přišel rok 1975 a  JZD Kobylí chtělo mít svou 
vlastní kapelu a  tím vznikla Lácaranka, která „dědovi“ 
(jak mu muzikanti říkali) udělala největší radost tím, že 
se stala v roce 1994 držitelem „Zlaté křídlovky“ – sou-
těže o nejlepší dechovou kapelu České republiky. Když 
se Lácaranka osamostatnila, nedal si děda Hanák po-
koje a v Bořeticích založil Rozmarýnku. Následně začal 
jezdit do Klobouk, kde vychoval dvě pionýrské dechov-
ky a přitom ještě pomáhal se začátky kapely v Horních 
Bojanovicích.

Při výročí jeho 95. narozenin dne 3. 7. 1998 uspořá-
dala Lácaranka v Kobylí koncert dechových hudeb, na 
který se sjeli muzikanti, které děda učil. Přijelo pět ka-
pel, aby muzikanti ukázali svému učiteli, jak se jim daří 
v muzice. Závěrem slibovali, že se sejdou při té „stov-
ce“. Ale život se nedá naplánovat, a tak za čtyři měsíce 
v  listopadu 1998 přicházejí znovu, aby dědovi zahráli 
naposledy při rozloučení na jeho pohřbu.

Metoděj Hanák zemřel dne 18.  11.  1998 a  je po-
chován na hřbitově v  Brumovicích. Jeho manželka 
ho následovala za necelý půlrok, zemřela 2.  5.  1999. 

Metoděj Hanák je dodnes uznáván jako výborný uči-
tel hudby a  kapelník. Vychoval dva syny: Starší Josef 
bydlel v Břeclavi na Herbenově ulici. V minulosti nám 
poskytl tento životopis svého otce. Mladší František žil 
na Slovensku v Trenčíně. Oba synové už také zemřeli.

Metoděj Hanák naučil přes 200 chlapců a děvčat hře 
na harmoniku. Mimo svoji kapelu, kterou řídil od roku 
1925 do roku 1963 se stal zakladatelem a  učitelem 
devíti mládežnických kapel a to v Brumovicích, Kobylí, 
Bořeticích, na Vrbici, v  Horních Bojanovicích a  v  Klo-
boukách. Sám složil několik skladeb a věnoval se i cír-
kevnímu pěveckému sboru, byl dirigentem místního 
pěveckého sboru, který vystupoval při různých příle-
žitostech.

Metoděj Hanák zůstává výraznou postavou v gene-
racích minulého století, zvláště proto, že jsme ho všich-
ni znali, protože stále bydlel v Brumovicích a vychoval 
mnoho dobrých muzikantů, kteří na něj s láskou vzpo-
mínají.

Za DH Lácaranka kapelník Pavel Svoboda
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Uklízíme Česko - uklízíme Kobylí
…ani letos jsme tuto akci nevynechali. 1. 4. 2023 se se-

šla fajn parta lidí, dostala pytle, rukavice a vyrazila uklí-
zet… Kam? Nad touto otázkou se předem diskutovalo. 
Všechny černé skládky, o  kterých jsme se dozvěděli, už 
byly v minulosti uklizeny. Dohodli jsme se, že každá sku-
pinka projde v různých částech kobylského katastru kolem 
cest a posbírá odhozené odpadky. My jsme vyrazili právě 
do Vlčáků a  na Lácary. K  našemu nemilému překvapení 
jsme hned na začátku cesty k Vlčákům našli menší skládku 
(nejen) stavební sutě. :-(

Chtěla bych touto cestou apelovat na všechny spoluob-
čany: odpadky patří do odpadkového koše nebo popelni-
ce, objemnější odpad z domácnosti, stavební suť (apod.) 
na sběrný dvůr, a ne do lesa, remízku nebo pohozený ko-
lem cest.

Chraňte, prosím, přírodu pro děti a vnoučata!

Soňa Čejková

Ráda bych na tomto místě reagovala na 
článek „Zamyšlení k prezidentským volbám“ 
od Mileny Čejkové otištěný v minulém čísle 
zpravodaje. Jsem rodačka z  Kobylí a  i  když 
už tu nějaký čas nežiji (na rozdíl od celé mojí 
rodiny), ráda se sem vracím. Záleží mi na bu-
doucnosti obce a místní dění, včetně výsled-
ků voleb, bedlivě sleduji.

Jsem ročník 1994 a teď žiji a pracuji v Pra-
ze. Možná, že spadám právě do oné kategorie 
mladých lidí a  „pražské kavárny“ (tento ter-
mín mimochodem zpopularizoval exprezi-
dent Miloš Zeman, ale to autorka v  záplavě 
dalších citátů zapomněla zmínit). Jsem tedy 
jednou z  těch, kteří podle paní Čejkové do-
stali Petra Pavla na Hrad? Tak jednoduché to není. Skupina 
mně podobných lidí by vítězství Petra Pavla pouze svými 
hlasy nikdy zajistit nemohla.

Není zřejmé, z  jakých průzkumů o  věku či movitosti 
voličů autorka vychází. Co je ale jasné, je, že Petr Pavel vy-
hrál ve druhém, rozhodujícím kole ve všech krajích kromě 
Karlovarského, Ústeckého a Moravskoslezského. Volilo ho 
taky 56  % obyvatel Kobylí. V  jiných moravských obcích 
v okolí dokonce vyhrál i první kolo. Mýtus o tom, že Petra 
Pavla volila Praha a Andreje Babiše zase menší obce, se 
nepotvrdil. Petr Pavel vyhrál proto, že se mu zkrátka po-
dařilo oslovit voliče napříč společností. Andreji Babišovi 

pak hlasy tradičních voličů jeho hnutí ANO 
nestačily.

Vím, že v Kobylí žije pestrá paleta lidí. Žijí 
tu mladí i starší, bohatí i méně movití. A i díky 
jejich hlasům je Petr Pavel prezidentem. Člá-
nek z minulého vydání zpravodaje proto vní-
mám jako výsměch těmto voličům, tj.  více 
než polovině hlasujících z Kobylí.

Autorka článku tvrdí, že respektuje fair 
play. Její text budí ale úplně opačný dojem. 
Takto totiž nevypadá názor člověka, který ctí 
demokratické principy. K demokracii totiž pa-
tří i přijetí výsledku svobodných voleb, i když 
nedopadnou podle mých představ.

A dovolím si ještě jednu poznámka na zá-
věr – autorka píše, že „mladí“ se z výsledku voleb radují, 
ale nevědí, co je v budoucnu čeká. Ano, to nevíme. Neví to 
totiž nikdo, dokonce ani paní Čejková (pokud ovšem nemá 
křišťálovou kouli). A co říct na její strašení cenzurou a ztrá-
tou svobody slova? Snad jen připomenu, kdo z  dvou fi-
nalistů prezidentského klání vlastní jedny z nejvlivnějších 
médií v Česku. Petr Pavel to tedy opravdu není.

Klára Charvát Galová
hrdá rodačka z Kobylí, t. č. v Praze

Kdo zvolil prezidenta? Města, vesnice i Kobylí
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Nic není nemožné
V  době, kdy se čím dál víc lidí propadá ne vlastní vi-

nou do chudoby, pořádá organizace ministerstva obrany 
po inauguraci nového prezidenta ples na Hradě za pení-
ze daňových poplatníků ve výši 2.628.000,00 Kč. Jenom 
za pronájem hradních prostor 100.000,00 Kč bez DPH, 
pro 930 hostů jídlo, nápoje, obsluha, taneční parket a vi-
deozáznam za 1.888.000,00 Kč bez DPH. Ze státního krev 
neteče. A protože jsme bohatá země, nesměla chybět ani 
květinová výzdoba za 183.515,00 bez DPH. Vše z dostup-
ných zdrojů ministerstva obrany. Tato čísla se ovšem z ve-
řejnoprávních médií, která platíme, nedozvíte. Proč asi? 
Jak že to bylo na Titaniku? Podpalubí je plné vody, zatímco 
na horní palubě se tančí. Zpěvačka Olga Lounová zazpíva-
la armádě za přes 100.000,00 Kč za hodinu. Veškeré prů-
zkumy a kampaně na tzv. „důchodovou reformu“ byly té-
měř za 24.000.000,00 Kč. Slovo šetřit zřejmě platí jenom 
pro občany, protože jen objednávka občerstvení ve vlád-
ním speciálu při cestě na Tchaj -wan pod vedením před-
sedkyně PS Pekarové Adamové byla za 228.323,59 Kč. Za 
poslance ale platíme my. Je zajímavé, že drtivá většina no-
vinářů tyto informace o utrácení vlády i ústavního soudu 
(nákup tří luxusních vozů BMW za 7.399.800,00 Kč) veřej-
nosti nesděluje, byť je má veřejně přístupné. Asi je jedno-
dušší sledovat ceny značkového oblečení u lidí, kteří si na 
něj vydělali svou prací.

Nedávno jsem zhlédla video výuky několika pohlaví 
z Kanady. Je neuvěřitelné, co se tam cpe devítiletým děc-
kám do hlavy. Nevím, kolik pohlaví mají za oceánem, ale 
Evropská unie, aby nebyla pozadu, tak jich schválila rov-
nou sedmdesát dva. Tato „moudrost“ stála daňové poplat-
níky 6 miliard euro, v přepočtu asi 150 miliard korun. Celý 
seznam jsem si četla a musím reagovat stejně jako kdysi 
Galileo Galilei se svým výrokem „A přece se točí“, tak i já 
budu tvrdit, že pohlaví jsou pouze dvě, muž a žena, ostatní 
je diagnóza a seznam může sloužit v psychiatrické léčeb-
ně k určení čísla diagnózy. Lidstvo se zničí samo vlastní 
hloupostí, nemusí být ani války.

Žijeme v době, kdy studenti vysokých škol vyhazují dě-
kana a možná se dočkáme i toho, že také žáci základních 
a středních škol budou hodnotit své učitele a kteří nepro-
jdou, ven s nimi. Nic není nemožné.

Prezident Petr Pavel letos jmenuje sedm ústavních 
soudců. Jenom připomínám, že mocný ústavní soud, který 
má hájit základní práva občanů, v minulosti změnil voleb-
ní zákon, umožnil, aby jako rodiče v  rodném listě dítěte 
byli uvedeni dva muži, prohlásil, že Lisabonská smlouva, 
která popírá suverenitu naší země, je v  souladu s  naší 
ústavou a zanedlouho bude rozhodovat o tom, zda snížení 
valorizace důchodů bylo provedeno ústavní cestou. Pre-
zident slíbil, že výběr bude transparentní. Nově se však 
dozvídáme, že klíčovou roli při výběru nových ústavních 
soudců hrál dosavadní předseda ústavního soudu Pavel 
Rychetský a  ve výběrové komisi, která má zkoumat od-
bornost, usedl i  herec a  spisovatel, absolvent divadel-
ní fakulty, bývalý senátor z  klubu STAN. U  kandidátů na 
ústavní soudce se kromě odbornosti zkoumaly i regionál-
ní příslušnost, gender, pohlaví a světonázor jako hodno-

tová orientace. Co myslíte, jak byli zastoupeni ti občané, 
kteří nejsou spokojeni se současnou vládou? Obávám se, 
že na ně se při výběru nemyslelo, protože s  vládou prý 
u  nás nejsou spokojeni jen populisté a  extrémisté. Víte, 
že podle předsedy ústavního soudu Pavla Rychetského 
byl prezident Pavel, když studovat na socialistického roz-
vědčíka, jen nerozvážný pubertální maturant s dobrodruž-
nou povahou? Přitom mu tehdy bylo už dvacet sedm let 
a puberta podle mezinárodních standardů končí v devate-
nácti letech. Rychetský si zřejmě myslí, že všichni občané 
jsou naprostí hlupáci. Tak co, byl opravdu výběr ústavních 
soudců transparentní nebo byl zahalen jen prázdnými frá-
zemi a liberálně demokratickou mlhou?

I když jsem měla ke každému z dosavadních prezidentů 
výhrady, troufám si tvrdit, že éra chytrých polistopadových 
prezidentů skončila. Předlistopadový prezident Petr Pavel 
se na svých oficiálních webových stránkách pochlubil s IQ 
107, což skutečně není mnoho a stačí to tak jen na přijí-
mání a plnění rozkazů. Koneckonců možná i právě proto to 
byl vládní kandidát a dosazená loutka. Úkol splněn. Mimo-
chodem i Hurvínek jezdil na koloběžce a není to dezinfor-
mace. Dovedete si představit ten mediální poprask, kdyby 
některý z  předchozích prezidentů při klíčovém projevu 
zaměnil slovo „zákon“ za „záchod“ a „zdravotní postižení“ 
za „zdravotní pojištění“, jak se to podařilo Petru Pavlovi? 
Záporně to ohodnotila pouze americká dnes tak populární 
umělá inteligence Chat GPT, zatímco česká média mlčela, 
toto všechno z projevu vymazala a nabídla je bezchybnou 
upravenou verzi. Naplnila se tak slova Václava Klause před 
volbami: „Hlavní věc je mylná představa, že prezidenta 
budou volit voliči. Prezidenta nám vyberou média a voliči 
ho pak schválí.“ Nelze nesouhlasit. Jak tedy produkt firmy 
Elona Muska zhodnotil výroky českého prezidenta? „Pre-
zident je představitelem státu a má velkou odpovědnost 
za svá slova a chování, zejména když hovoří veřejně nebo 
v oficiálním kontextu. Pokud opravdu zaměnil slova „zá-
kona“ a „záchoda“ výměnně, může to naznačovat, že nemá 
dostatečnou úctu k ústavnímu pořádku a právnímu systé-
mu své země, což by mohlo mít negativní dopad na jeho 
schopnost vykonávat své úřadování.“ Tolik umělá inteli-
gence Chat GPT. A co na to vy s inteligencí lidskou?

Nevím, proč ještě pořád některým lidem vadí komunis-
ti, když toho největšího si posadili na Hrad a ještě jsou na 
to náležitě pyšní. Ale já v nich přece jenom velký rozdíl vi-
dím. Kateřina Konečná jako jediná levicová europoslanky-
ně bojuje za zájmy České republiky a ne Bruselu. Napadlo 
by vás ještě před pár lety, že KSČM u nás bude bránit svo-
bodu slova a hájit národní zájmy, zatímco tzv. demokratic-
ké strany jako ODS a celá pětikoalice budou sloužit cizím 
zemím a zavádět totalitu?

A konečně je to venku. Přišly manýry předlistopadové 
společnosti. Náš hodnotový demokratický premiér Petr 
Fiala v  médiích řekl: „Nezavádíme cenzuru, naše vlá-
da ale bojuje s nesprávnými názory“. A  jak vláda bojuje 
s nesprávnými názory? To už taky víme – zavírání webů, 
cenzorská parta, KRIT, trestní stíhání, ztráta zaměstnání, 
dokonce někteří mají i povinný převýchovný výlet s mini-
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Poděkování
Dovolte mi touto cestou poděkovat všem spolupracovníkům Patria Kobylí a.s. 

a přátelům za podporu v těžké životní chvíli při úmrtí mého manžela Viktora 
Svitanovského. Byl dlouholetým spolehlivým zaměstnancem a.s. Patria Kobylí. 
Zemřel 6. 2. 2023 a byl pochován na Ukrajině

Postoj Vás všech dobrých lidí mi dal hodně síly k překonání toho jediného, 
co nemůžeme nikdy změnit.

Oksana Svitanovská, manželka

stryní obrany na Libavou. Mnozí si určitě pamatují, že Jana 
Černochová před lety navrhovala i obnovení trestu smrti. 
Kam až to zajde? Můžete mi vysvětlit, proč si tohle volíte?

Dne 11. května Fialova vláda představila svůj konsoli-
dační neboli „reformní“ balíček, který bych shrnula do je-
diné věty: „Lhali jsme, lžeme a lhát budeme i dál!“. Zjevně 
se to za podpory médií vyplácí. Ze 13 důvodů, proč volit 
SPOLU (dáme Česko dohromady) koalice splnila pouze 
dva: 1. Jedině SPOLU porazíme Andreje Babiše a  9. Ne-
půjdeme do vlády s ANO. Ostatní body jako jediná vláda 
změnila ve svém programovém prohlášení a tím podvedla 
své voliče. Nic ji neomlouvá. Učebnicový příklad, jak se 
politik může „prolhat“ až do vlády.

prof. Ing. Peter Staněk, CSc., ekonom prognostik Sloven-
ské akademie věd, má velmi zajímavé semináře a neexis-
tuje ani jediná jeho myšlenka, se kterou bych nesouhlasi-

la. V dnešním složitém světě je nejdůležitější komunikace, 
spolupráce, obnovení důvěry a  vrátit se k  pravdě, která 
nám umožní pochopit svět. Zapomenout na to, co nás roz-
děluje a mít společný cíl, aby česká společnost přežila. Je 
to odpovědnost každého z nás vůči sobě, svým dětem, své 
rodině, své vlasti. Jsme tu proto, abychom připravili lepší 
svět pro naše děti. Tato společnost je založena na neodpo-
vědnosti. Odpovědnost je druhá stránka práv. Ti, co mluví 
o lidských právech, často zapomínají na lidské povinnosti. 
Jestliže budeme odpovědní k sobě, ke svým dětem, ke své 
rodině, ke své obci i k celé České republice, pak splníme 
svou historickou roli a  nikdo nás nezastaví a  nikdo nám 
nebude nařizovat, co máme nebo nemáme dělat. Ty elity, 
které nám leží v žaludku, mohou udělat pouze to, co jim 
dovolíme.

Milena Čejková

Slavnost dvacetiletého trvání sboru a slavnostní otevření zbrojnice 9. června 1929 
(Muzeum obce Kobylí)
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akcí a také za finančního přispění obce i dalších sponzo-
rů, jako např. Občanské záložny. Pokladníkem pro výstav-
bu skladiště byl bratr Otáhal, ale podrobnější informa-

Koncem letošního roku si připome-
neme 115. výročí založení SDH Kobylí. 
Dne 8. 11. 1908 se konala první veřejná 
schůze, v  níž místní učitel pan E. Hájek 
vyložil význam a zásady hasičských sbo-
rů, přečetl a  vysvětleními doložil vzor-
né stanovy Moravské zemské hasičské 
jednoty. Obecní výbor schválil stanovy 
21. 11. 1908 a stanovy spolku byly vzaty 
na vědomí výnosem Moravského zem-
ského výboru v Brně dne 3/12 1908.

K  fungování sboru patří nepochybně 
i  hasičská zbrojnice. Původní zbrojnice 
z  roku 1909 po dvaceti letech již ne-
splňovala technické podmínky a  bylo 
rozhodnuto o  provedení přestavby ha-
sičského skladiště. Dne 12. května 1929 
se sešla stavební komise obce Kobylí 
a  projednala projekt z  března  1928 od 
pana Josefa Gottwalda, zednického mis-
tra z  Čejče na přestavbu hasičského skladiště. Jednání 
nebylo dlouhé a výsledkem bylo povolení stavby, kterou 
si organizoval sbor z vydělaných prostředků z kulturních 

Sbor dobrovolných hasičů v Kobylí 
slaví 115 let (1908 – 2023)



Hasičská zbrojnice v roce 1984 (muzeum obce Kobylí)
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ce se nedochovaly. Již 9. června 1929 proběhla oslava 
dvacetiletého trvání sboru se slavnostním otevřením 
hasičského skladiště. Akce se účastnilo mnoho místních 
i  spoustu přespolních z  bratrských sborů. Skladiště se 
sestávalo ze dvou místností. Větší byla skladištěm mate-
riálu a techniky a menší pak sborovna pro pořádání spol-
kových schůzí, školení a uložení archivu s knihovnou.

Zpočátku měl sbor k dispozici stříkačku pouze ruční 
taženou koňmi, avšak roku 1942 sbor pořizuje benzi-
novou motorovou stříkačku, která včetně paliv a maziv 
již vyžaduje úpravu uskladnění. V  tomto roce nabývá 
platnosti říšské nařízení, na jehož základě přechází ma-
jetek všech dobrovolných hasičů na příslušné obce. Za 
války jsou zde drženy stálé noční pohotovosti s občas-
nými kontrolami četnictva, říšské policie nebo hasičské 
jednoty. Koncem roku 1941 Okresní úřad v Kloboukách 
vydal hygienické nařízení o  stanovení místnosti pro 
sběr mléka v naší zbrojnici. Osvobozování Kobylí Rudou 
armádou neproběhlo bez následků. Došlo k  poškoze-
ní věže na sušení hadic, motorové stříkačky i  odcizení 
všech 22 hasičských stejnokrojů. Rudá armáda používa-
la zbrojnici pro ubytování vojáků. V dalších obdobích je 
zbrojnice běžně používána ke svému účelu a v  letních 
měsících zde členové sboru slouží noční služby povin-
ných žňových hlídek. Začátkem padesátých let probíhá 
v  obci výstavba rozhlasu a  na zbrojnici je umístěn je-
den tlampač směrem k „Čejčské ulici“ (nyní Polní). Dále 
žádá MNV Kobylí o  dotace na požární nádrž a  na roz-
šíření zbrojnice, ovšem neúspěšně. V polovině padesá-
tých let jsou pořízeny nová kamna, která vydržela až do 
její demolice. 14. března 1957 vydává ONV v Hustope-
čích rozhodnutí o povolení přístavby hasičské zbrojnice 
a následně finanční komise projednává realizaci stavby, 
která proběhne až v roce 
1958. Akci realizují čás-
tečně členové na bez-
platných brigádách a  to 
s  plněním všech svých 
povinností jako žňových 
hlídek, cyklické přípra-
vy či soutěží a  částečně 
pracovníci komunálních 
služeb. V  rámci stavby je 
provedena přístavba ša-
ten, hygienického zázemí 
a probourány vnitřní dve-
ře ze sborovny do skla-
diště, nové oplechování 
a  podlahy včetně parket. 
Akce se protahuje až do 
roku 1962. V  roce 1963 
jsou osazena nová vrata. 
V  polovině 60. let je do 
zbrojnice zavedena i  te-
lefonní spojení. V  sedm-
desátých letech se začí-
ná projevovat degradace 
konstrukcí zbrojnice a vy-
vstává potřeba kompletní 

rekonstrukce. I když je jasné, že práce by měly být pro-
váděny odborně např. komunálními službami, tak z dů-
vodu zaneprázdnění je provádí členové sboru sami. V le-
tech 1975 - 76 členové sami realizují výstavbu studny 
vedle zbrojnice, jako zdroj vody zejména pro mytí. V dal-
ších letech je rekonstrukce zbrojnice ze strany MNV již 
jen slibována a z  různých důvodů odkládána. V dubnu 
1978 je zrušeno telefonní spojení do zbrojnice. Členo-
vé po brigádách na výstavbě mateřské školy pracují na 
opravách střechy a dalších prvků zbrojnice. V dalších le-
tech se začíná nekompromisně projevovat stáří budovy. 
Výbor dává zoufalé požadavky na provedení oprav ople-
chování, střechy či nosných konstrukcí budovy. Nicméně 
k opravám nedochází, opravy se různě odsouvají či ve 
vleku jiných událostí a jiných potřeb upozaďují s tím, že 
do staré zbrojnice je škoda investovat. V polovině 80. let 
je přislíbena generální rekonstrukce s přístavnou i s ve-
stavbou v podkroví. Ukázalo se však, že tato úprava není 
vhodná. MNV řeší náhradní možnost s umístěním zbroj-
nice do budovy mlýna, který se v  té době převádí na 
národní výbor. Je dokonce zpracován i projekt, s  jehož 
realizací se počítá v pětiletém plánu 1990 – 1995, tak-
že nakonec nebyla realizována. Je nabídnuto používání 
domu č. p. 396 na křižovatce jako „provizorní zbrojnice“.

Svahové pohyby v okolí zbrojnice, které měly za ná-
sledek i  demolici okolních domů ukončují úvahy o  re-
konstrukci či výstavbě na původním místě, což prokazu-
je posudek. Následně sbor se svým vybavením kočuje 
po různých objektech v Kobylí, než koncem roku 2006 
zakotví v  bývalé provozovně AMM. Hasičská zbrojnice 
již jen dožívá jako stěží uzamykatelné skladiště méně 
potřebného vybavení. Nový a  stabilní prostor získává 
sbor výstavbou nové hasičské zbrojnice v květnu 2007. 



Dobové razítko sboru používané od svého vzniku 
v roce 1908

V únoru 2008 stavební úřad vydává souhlas s demolicí 
původní stavby. Hasičská zbrojnice je Technickými služ-
bami obce zdemolována a rovněž vymazána jako stavba 
v katastru nemovitostí. Ještě nějakou dobu se v katas-
trální mapě objevuje její půdorys, nicméně digitalizace 
katastrální mapy v  roce 2021 ji definitivně vymazává 
i z této poslední zmínky. Tak se uzavírá osud jedné, pro 
někoho významné stavby, která zde stála 79 let.

Za SDH Kobylí Ing. Antonín Hrabal

Pokud máte doma nějaké dokumenty a fotografie kte-
ré se vztahují k historii SDH Kobylí, měli bychom zájem 
si je okopírovat pro uchování naší historie. Děkujeme.

Memoriál Marka Galy
Ve dnech 19. – 21. 6. se konaly u myslivecké chaty střel-

by na asfaltové terče. Krásné prostředí přilákalo do soutě-
že 9 tříčlenných družstev z celé Moravy a Čech, připrave-
ných předvést své střelecké dovednosti.

Po vyrovnaném průběhu soutěže se finále stalo skuteč-
ným vrcholem dne, kdy se družstvo MS Kobylí a družstvo 
MS Bořetice utkaly v dramatickém rozstřelu o titul vítěze. 
Po napínavém souboji se nakonec na prvním místě umísti-
lo družstvo MS Kobylí, kterému vévodili zkušení střelci Vít 
Svoboda, Miroslav Tlach ml. a Viktor Zálešák. Jejich preci-
znost a umění se trefit do terčů jim přineslo zasloužené 
vítězství. Druhé místo obsadily Bořetice, kde se sešli střel-
ci Milan Hůdek, Pavel Osička a Milan Otáhal. Jejich skvělá 
výkonnost v průběhu celé soutěže jim vynesla pozici více 
šampionů a vyznamenání za jejich střelecké dovednosti. 
Na třetím místě se umístilo družstvo MS Hustopeče, které 
tvořili střelci Zdeněk Růžička st., Jiří Beníšek a Oto Blažek. 
Jejich výkon byl rovněž vynikající a potvrdil jejich střelec-
kou zdatnost a odhodlání.

Druhý den soutěže pokračovalo klání jednotlivců, kde 
se představilo 48 střelců. Po šestihodinovém intenzivním 
zápolení se na vrcholu umístil střelec Aleš Foral, který 
dokázal přesně zasáhnout 47 terčů z  50 možných. Jeho 
přesnost a koncentrace ho přivedly na první příčku indivi-
duální soutěže. Na druhém místě se umístil Miroslav Tlach 
s nástřelem 45 terčů následovaný Václavem Trenzem, kte-
rý dosáhl skvělého výsledku 44 terčů. Na čtvrtém místě se 
umístil Andrej Jankovič rovněž se 44 zásahy a pátou příč-
ku obsadil Antonín Peluha se 43 terči. Velkou pozornost si 
vysloužil také nejstarší střelec soutěže František Novotný, 
který se se svými 43 zásahy umístil na šestém místě. Tato 
soutěž byla nejen skvělou příležitostí pro střelce prokázat 
své dovednosti, ale také příjemným setkáním a výměnou 
zkušeností mezi střeleckými nadšenci.

Počasí, i přes předešlé nesnáze, bylo vydařené. Sluníč-
ko nás vítalo hned od rána. I díky tomu byly polní i lesní 
cesty dobře sjízdné, takže návštěvnost byla opravdu vel-
ká. Kdo měl chuť a hlad na proslavené zvěřinové specia-
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lity, které výtečně připravila p. Vlaďka Svobodová, tak si 
určitě velmi pochutnal. Ke kafíčku zase lákaly vynikající 
„tlapy“ p. Miroslav Tlacha st. Byly vzápětí pryč… Patří jim 
velký obdiv a DÍK!

Poděkování patří p. Vítu Svobodovi, Lubomíru Blažko-
vi, Miroslavu Tlachovi ml. a Miroslavu Svobodovi za velmi 
kvalitní organizaci průběhu celých střeleb. Velké poděko-
vání si zaslouží všichni myslivci, kteří aktivně pracovali 
v malé i velké chatě a jinak se podíleli na všem kolem. Bez 
vás by to nebylo!

A  hlavně díky moc všem občanům a  jiným návštěv-
níkům, kteří neváhali vážit cestu do lesa a podpořili tak 
střelce svou účastí a zájmem. Určitě to stálo za to!

Velké poděkování patří hlavně všem sponzorům za 
hodnotné věcné ceny!

No a  konečně gratulujeme vítězům a  všem střelcům. 
Snad se sejdeme i příští rok v tak pěkné přírodě a s úsmě-
vem na tváři.

Milá vzpomínka patří všem myslivcům, kteří nás opus-
tili v poslední době – čest jejich památce! Vzpomínka i na 
všechny ostatní…

Miroslav Tlach ml.

pořádá
V SOBOTU 5. SRPNA 2023

MEMORIÁL PETRA ZEMÁNKA
50. ročník – turnaj mužů

MEMORIÁL ANTONÍNA KANI
31. ročník – turnaj veteránů 40
22. ročník – turnaj superveteránů 50
12. ročník – turnaj megaveteránů 60

KOBYLSKÝ TURNAJ ŽEN
10. ročník

Volejbalová obec Kobylí

Pořadatel: Volejbalový oddíl tělovýchovné jednoty Sokol 
Kobylí.

Termín konání: 5. srpna 2023, tradičně první sobotu v sr-
pnu

Místo konání: Hřiště TJ Sokol Kobylí v areálu „Za Koupali-
štěm“, 6 antukových kurtů.

Prezentace: Muži, veteráni i ženy do 9:15 hodin. Prosíme 
o dochvilnost. Družstva, která se dostaví po termínu pre-
zentace nebudou do soutěže přijata.

V případě zásahu vyšší moci (porucha auta, zpoždění 
dopravního prostředku a pod), při níž hrozí, že družstvo 
nestihne čas ukončení prezentace, může si zajistit účast 
v soutěži jen oznámením této skutečnosti řídícímu soutě-
že Ing. Antonínu Kraincingerovi na tel.: 602 892 185. Jinak 
nebude do soutěže zařazeno.

Vyzýváme veterány jednotlivce a nekompletní družstva 
veteránů ať také přijedou. Na místě doplníme či vytvoří-
me družstvo.

Kategorie:

Muži – družstva všech soutěží.

Veteráni 40 - muži ročníku 1983 a starší. 

Superveteráni 50 - muži ročníku 1973 a starší.

Megaveteráni 60 – muži ročníku 1963 a starší.

Ženy: Počet družstev je limitován. Turnaje se může zúčast-
nit maximálně 8 družstev. Bude stanoveno náhradní druž-
stvo pro případ, že se některé družstvo omluví. V případě 
většího zájmu družstev o účast na turnaji budou upřed-
nostněna družstva dosavadních vítězů turnaje a družstva 
vyšších soutěží.

Organizační výbor:

Ředitel turnaje - Ing. František Řačák 724 049 219, ven-
kovskyraj@seznam.cz

Řídící soutěže – Ing. Antonín Kraincinger 602 892 185, 
kraincingera@seznam.cz

Technický úsek - Mgr. Zdeněk Sovadina 737  050  960, 
zdeneksov@volny.cz  

Startovné: 600,- Kč za družstvo.

Přihlášky: Ing. František Řačák, Sokolská 278, 69110 
Kobylí, mobil: 724  049 219, e-mail: venkovskyraj@se-
znam.cz.

Zahájení turnaje: Muži, veteráni i ženy v 9.30 hodin spo-
lečným nástupem.

Ukončení: Nejpozději v 18:30 hodin společným nástu-
pem všech družstev mužů, veteránů a žen, s vyhlášením 
výsledků a předáním cen.

Ubytování: Zajistíme z pátku na sobotu a ze soboty na 
neděli v ubytovně TJ Sokol, přímo v areálu sportoviště za 
aktuální cenu. Objednávky u správce, tel.: 792 432 882, 
e-mail: ubytovani@naarealu.cz. Možné je také stanování 
ve vlastních stanech přímo v areálu za aktuální cenu.



Inzerce
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Občerstvení na areálu
Tělovýchovná jednota Sokol Kobylí zahájila provoz 
Občerstvení na Areálu.

Otvírací doba středa, pátek, sobota od 
14 do 21 hodin. V době letních prázdnin 
otevřeno každý den do 22 hodin.
Přijďte si zasportovat, nebo jenom 
posedět a občerstvit se.

Každý víkend piva z minipivovarů.

Občerstvení: Pořadatel zajistí v dostatečném množství a 
sortimentu přímo v areálu sportoviště.

Upozornění: Po skončení turnaje zve pořadatel všechny 
hráče, rozhodčí, trenéry, činovníky a zástupce sponzorů na 
společný večer s pohoštěním a cimbálkou v režii pořada-
tele.

Závěrečná zpráva: Kompletní sportovní výsledky všech 
kategorií a fotografie budou do týdne po skončení turnaje 
zveřejněny na webu obce Kobylí. Účastníkům turnaje bu-

dou zaslány výsledky e-mailem na adresu, kterou oznámí 
při placení vkladu do turnaje.

Poznámka: Pořadatelé si vyhrazují právo na změny roz-
pisu turnaje, které budou oznámeny při zahájení turnaje.

Kobylí 21.5.2023 

Mgr. Zdeněk Sovadina a Ing. František Řačák 
předseda volejbalového oddílu a tajemník TJ Sokol Kobylí 

a ředitel turnaje

SMRK, BOROVICE, OLŠE, JASAN

Vhodné do restaurace, penzionu, vinného sklípku, pergoly i jako zahradní posezení.

LEVNÁ 
DOPRAVA 

ZAJIŠTĚNA



Najdi stejné!
Víš, že vysloužilá elektrozařízení do koše nepatří? Díky recyklaci 
je totiž možné znovu využít většinu materiálů, ze kterých jsou 
elektrozařízení vyrobena. Až vám doma některé doslouží, odneste 
ho s rodiči na sběrné místo, jejich mapu najdeš na  
www.ekolamp.cz.
Najdi mezi obrázky stejná elektrozařízení. Některá jsou tu dvakrát, jiná třikrát nebo dokonce čtyřikrát. 
Jen jeden druh je tu jen jednou. Najdeš ho?

Zahraj si  
i naši mobilní hru  
Zrecykluj to!

www.ekolamp.cz
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KDYŽKDYŽ
DOSLOUŽÍDOSLOUŽÍ

Recyklační 
koloběh
1. Elektrospotřebiče 
jsou nezbytnými 
pomocníky v každé 
domácnosti. Kam ale 
se starými, když si 
pořídíme nové?

6. Získané materiály 
se znovu použijí k další 
výrobě.

7. Nové 
spotřebiče 
jsou tak znovu 
připraveny pro 
každou domácnost. 4. Vysloužilé spotřebiče 

se sváží k recyklaci, kde jsou 
nejprve odstraněny nebezpečné látky.

5. Moderní stroje pak oddělí kovy, 
plasty a další materiály k dalšímu využití.

3. Vysloužilé spotřebiče 
můžeme ZDARMA 

odevzdat do sběrného 
dvora nebo v každé 

větší prodejně 
elektra.

 JSEM ZPĚT: Prověřený 
elektrospotřebič dostává druhou 

šanci a je předán potřebným. 
www.jsemzpet.cz

2. Servisní technik prověří, zda spotřebič 
splňuje bezpečnostní a technické požadavky.

t 4

3

FUNGUJE?FUNGUJE?
VYHOVUJE?VYHOVUJE?

NENE NENE

ANOANO

ANOANO

1

7

6 5

4
3

2

CHLAZENÍ
chladničky, mrazničky, 
vinotéky, klimatizace, tepelná 
čerpadla, olejové radiátory

VELKÉ SPOTŘEBIČE
pračky, myčky, sušičky, 
elektrické sporáky, kopírky, 
elektrokola, elektrické vozíky, 
bojlery, elektrické a plynové 
kotle, elektrické radiátory a kamna

Aby to vše dokonale fungovalo, je třeba, aby koloběh elektrospotřebičů někdo řídil.
Proto je tu kolektivní systém ELEKTROWIN.

Sběr a recyklace vysloužilých elektrozařízení
MALÉ SPOTŘEBIČE
žehličky, fény, rychlovarné 
konvice, kávovary, mikrovlnné 
trouby, vysavače, šicí stroje, 
vysavače, svítidla, ventilátory, 
elektrické zahradní 
a dílenské nářadí

TELEVIZE A MONITORY
televizory, monitory, laptopy, 
tablety, fotorámečky

SVĚTELNÉ ZDROJE
zářivky, výbojky, LED 
žárovky a pásky, žárovky

www.elektrowin.czZÁLEŽÍ NA KAŽDÉM Z NÁS
JIŽ 17 LET JSME TU PRO VÁS

RecyklačníRR 2. Servisní technik prověří, zda spoří, zda sa spotřespottřetopoto bebiččřeb

Co s nimi, když doslouží?
KOBYLÍ DĚDINA 2/2023
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Slavnostní zahájení provozu 
Komunitního centra svatého Jiří - KCJ

- proběhne v neděli 24. září 2023 v 15 hodin
- centrum pro veřejnost otevře starosta obce Mgr. Pavel 

Kotík a kněz farnosti Kobylí Mgr. Tomáš Caha
- hostem, který udělí požehnání pro činnosti v KCJ bude 

Generální vikář brněnské diecéze R.D. Mgr. Pavel Kaf-
ka

- centrum bude sloužit pro aktivity široké veřejnosti všech 
věkových kategorií, jako jsou např.  zkoušky hudebních 
a pěveckých skupin, mezigenerační setkávání, odborné 
i zájmové besedy a kroužky, setkávání maminek s dětmi 
a spoustě dalších, které si budou občané přát

- pravidelně každý měsíc bude v centru k dispozici sociál-
ní pracovník

Všichni jste srdečně vítáni,těšíme se na setkání!
Obec a Farnost Kobylí
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Už navždy.
Je neděle 7. května a my budoucí biřmovanci se nachá-

zíme před kostelem v  Bořeticích. Netrpělivě postáváme, 
popocházíme, jelikož tento den je pro nás nesmírně důle-
žitý. Dnes přijmeme svátost biřmování, a Duch svatý nám 
bude ještě bližším společníkem. Nemáme se čeho bát. 
Otec Tomáš a  jáhen František nás provázeli rok a půl na 
naší cestě. Předali nám všechny potřebné informace do 
našeho budoucího křesťanského života a vždy s ochotou 
odpovídali na naše záludné otázky.

Jsme početná skupinka, je nás celkem 23, ale zato jsem 
si všichni sedli náramně. Pokaždé na přípravě na biřmová-

ní jsme se zasmáli a se zápalem prodiskutovali potřebná 
témata. Aby si otec Tomáš také mohl někdy odpočinout, 
zavítali za námi hosti, kteří svými zkušenostmi a zážitky 
obohatili naše setkávání.

Pořád stojíme před kostelem, naši biřmovací kmotři 
nám jsou oporou. Už se začíná něco dít. Švitoření přestává 
a  v  průvodu ministrantů přichází brněnský biskup Pavel 
Konzbul. Tak teď to všechno začne. Nervozita jde vidět 
v obličejích.

Slavnostně vstoupíme dovnitř kostela, který je napě-
chovaný našimi milovanými rodinami a přáteli. Kolem nás 



Carlo je chlapec naší doby. 
Chlapec internetového věku 
a  model svatosti digitálního 
věku, jak ho papež František 
představil ve svém dopise mla-
dým lidem po celém světě.

Italský teenager, který zemřel 
v  roce 2006 ve věku patnácti 
let, působí doslova jako zjevení. 
Na první pohled normální kluk 
své doby, veselý a  komunika-
tivní, který rád jezdí na výlety, 
má své oblíbené pejsky, s nimiž 
natáčí zábavná videa, a  velkou 
vášeň pro počítače. Ještě víc 
ale tíhne k Božím věcem. Prosa-
dí si první svaté přijímání dřív, 
než bývá zvykem, a od té doby 
chodí denně na mši. „Eucharis-
tie je moje autostráda do nebe,“ 
prohlásí Carlo později a je znát, 
že její význam chápe do velké 
hloubky. Evangelia zná skoro 
nazpaměť. Ze svých úspor se 
stará o  řadu bezdomovců. Při-
rozeně se stává i  misionářem 
ve svém okolí, pro Boha získá-
vá řadu svých vrstevníků i  do-
spělých, včetně několika přátel 
hinduistů. Když se ptali jeho 
maminky, jak vůbec objevil víru, 
jestliže rodina byla prakticky 
nevěřící, paní Antonie bez oba-
lu přiznala: „Určitě ne zásluhou 
nás rodičů, to klidně zveřejně-
te… Mě osobně Carlo zachránil. 
Byla jsem ve víře negramotná.“

Takových je nás možná víc… 
Kéž nás tento „Boží influencer“ 
provází svou přímluvou, aby-
chom svůj život dokázali prožít 
tak krásně a  naplno jako on. 
www.paulinky.cz

Ostatky blahoslaveného Carla Acutise 
jsme mohli uctít také v našich farnostech 
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se rozléhají tóny varhan. Celý prostor působí magicky. Ob-
řad probíhá bez problému. Pan biskup celou situaci odleh-
čuje svým občasným zavtipkováním. Všichni jsou konečně 
uvolnění a nedočkavě očekávají ten moment, kdy se z nás 
stanou ty čisté vyspělé duše, připravené na další životní 
cestu.

Už stojíme v zástupu podél lavic, každému nám kryje 
záda náš kmotr. Pan biskup postupně obchází každého 

z nás, pomaže nás křižmem, usměje se a řekne: „Přijmi pe-
čeť daru Ducha svatého.“ Atmosféra kolem nás je nepo-
psatelná. Kolem sebe vidíme radost, slzy štěstí a nesmírný 
vděk. Cítíme, že nikdy na nic nebudeme sami, že nad námi 
náš Otec bdí a že nás miluje nadevše. Už se nikdy nemu-
síme ničeho bát. Je tu s námi. Je tu se mnou. Už navždy.



Otec Tomáš nás všechny už podruhé zve na Farní den, který se uskuteční v  neděli 25.  června na bořeckém sóle. 
Začneme mší svatou pod širým nebem v 10.30 hodin, poté proběhne společný oběd. Zábava pro děti a občerstvení jsou 
zajištěny. Těšíme se na společné setkání.

Pozvánka na společný farní den
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Radostná tradiční pěší pouť do Žarošic 2023
Letošní  tradiční putování  k Matce Boží  do Žarosic bylo radostné (i když nás provázel silný a studený vítr), prozpívané 

a promodlené. S otevřeným srdcem své prosby a poděkování přinesl každý z nás až k oltáři a tam je svěřil pod  ochranu 
Panny Marie a do rukou Božích.

Hody sv. Jiří
V neděli 23. 4. 2023 jsme oslavili svátek patrona na-

šeho kobylského kostela – sv. Jiří. Mši svatou sloužil mi-
kulovský probošt Pavel Pacner. V kázání připomenul život 
sv. Jiří a co pro nás znamená – každý z nás má svého „dra-
ka“ se kterým bojuje (a tento „drak“ je pro každého jiný). 
Kéž (stejně jako sv. Jiří) v tomto boji obstojíme.

Slavnostní ráz mše podtrhnula přítomnost stárků, stárek 
a krojované chasy, stejně jako hudební doprovod Mužáků 
z Kobylí.

Oslavy pak pokračovaly „pod věží“, kde jsme se mohli 
občerstvit koláči a vínem a k tanci i poslechu nám zahrála 
Sklepanka.

Všem, kdo se na přípravách a slavnostním průběhu akce 
podíleli, upřímné Pán -Bůh -zaplať.
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Modlitba za úrodu
Pro nás, kdo žijeme v kraji vinohradů, je velmi důležité 

prosit Boha o příznivé počasí – aby čas vinobraní a sklizně 
byl časem radosti. Proto se dne 16.4.2023 sešli farníci z 
Kobylí a Vrbice u kříže mezi obcemi, aby prosili za příznivé 
počasí.

„Prosíme o dar vláhy pro naši zem
a pro nás o sílu tvé lásky,
abychom pečovali o život a krásu.
Zaplav nás pokojem,
abychom žili jako bratři a sestry
a nikomu neškodili.“

(Převzato z Modlitby v době sucha z webu 
https://www.modlitba.cz/aktuality/modlitba-v-dobe-sucha)
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Batůžkový projekt Mary’s Meal 
(aneb každý z nás může pomoci)

Mary’s Meal je opravdu smysluplný projekt, který 
mě oslovil. Jeho základní myšlenkou je zajistit dětem 
1 jídlo denně v místě, kde se vzdělávají (s touto myš-
lenkou jsem vás seznámila i minulém čísle obecního 
zpravodaje, případně další informace najdete na htt-
ps://www.marysmeals.cz/).

Forem pomoci je několik. A  já bych vás teď ráda 
seznámila s Batůžkovým projektem.

Proč pomáhat? Mnoho dětí zapojených do progra-
mu Mary’s Meals nemá základní učební pomůcky jako 
tužky a sešity. Darujte batůžek s věcmi, které děti po-
třebují, a usnadněte jim učení. Pro mnoho z nich bude 
batůžek od Mary’s Meals prvním (a možná i jediným) 
dárkem v  životě. Není nutné kupovat všechny věci 
nové – ale můžeme je „zrecyklovat“ (např. starou ak-
tovku/ batůžek po vlastních dětech, oblečení a obuv).

Jak můžete pomoci, najdete na:

www.marysmeals.cz

BATŮZKOVÝBATŮZKOVÝ
PROJEKTPROJEKT
DO SKOLDO SKOL

ˇ̌

ˇ̌

Mary’s Meals zavádí programy školního stravování v rozvojových 
zemích. Klade si za cíl podávat každodenní vydatné jídlo 
pro každé dítě v místě jeho vzdělávání. Batůžkový projekt je 
podpůrná vedlejší aktivita určená pro základní a mateřské školy.

Jak pomáhat? Připravte batůžek/ aktovku 
podle následujícího seznamu (je třeba uvést 
přibližný věk a zda je batůžek určen pro dívku 
či chlapce).

Darovaný batůžek je velkou radostí pro děti 
v africké Malawi. Pomáhá také dárcům – dětem 
z Česka, které si díky tomu lépe uvědomí ži-
votní podmínky v naší zemi, jako je dostatek 
jídla, možnost vzdělávání a další skutečnosti, 
které všichni bereme naprosto samozřejmě. 
Příprava batůžků je příležitostí vysvětlit dětem 
tíživou situaci jejich vrstevníků v rozvojových 
zemí a pobídnout je k možnosti rozdělit se s ji-
nými dětmi v nouzi.

Předpokládaný termín sbírky Batůžkového 
projektu bude na konci září či začátkem října. 
(Více informací v  příštím zpravodaji. Dotazy 
můžete psát též na email cejkova.so@seznam.
cz)
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marysmealscz 

Mnoho dětí zapojených do programu Mary’s Meals 
nemá základní učební pomůcky jako tužky a sešity.

Darujte batůžek s věcmi, které děti potřebují, 
a  usnadněte jim učení. Pro mnoho z nich bude 
batůžek od Mary’s Meals jediným dárkem, který kdy 
dostaly.

www.batuzkovyprojekt.cz
info@batuzkovyprojekt.cz

do batůžku, prosím, vložte:

užitečné rady
• Vhodné je oblečení pro děti ve 

věku 4–12 let.

• Batoh, školní potřeby a oblečení 
mohou být použité, avšak musí být 
čisté a vhodné k dalšímu použití.

• Označte batůžek štítkem  
s informací, zda je určen pro 
dívku (girl), nebo pro chlapce (boy),  
a odhadem, pro jaký věk (age).

• Prosíme, nepřikládejte žádné 
hračky či sladkosti – jakékoliv 
položky nad rámec seznamu 
jsou automaticky odstraňovány, 
protože by mohly působit mezi 
dětmi napětí.

Pro více informací:

Mary’s Meals Česká republika z.s., Okružní 843/9a, 638 00 Brno 
IČ: 06918735 | Tel.: +420 703 685 407 | č.ú.: 44 102 77 / 0100

Na webových stránkách je přihlašovací formulář do projektu.
Doporučujeme se přihlásit.

3 pera (ne fixy)
1 guma
1 balení pastelek
 (ne voskovky)

ko
1 pevné pravítko

ková, kov)

kostka)
1 zubní pasta

1 tenisák
ko

 a sukni (girl)
ko (boy)
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Léto
Léto je konečně tady,
zmrzliny se prodávají.
Slunce svítí o sto šest,
prázdniny jsou tu už hned.

V létě je to hodně prima,
konečně nám není zima.
Koupaliště plné vody,
skluzavky jsou bez nehody.

          Tomáš Vajbar, Vojtěch Pokorný

Nahoře zleva: Szczepan Kaszper, Matyáš Hanák, Ondřej Ostřížek, 
Jan Herzán, Jan Rymeš, Lukáš Mikulica, Šimon Buchta

Uprostřed zleva: Samuel Lauterbach, Matěj Grégr, Dominik Tesař
Dole zleva: Vít Svoboda, Jan Kurečka
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Atletickou sezónu jsme začali účastí na Okresních pře-
borech v atletice v Břeclavi, konaných dne 26. dubna.

Všichni nominovaní sportovci z naší školy se maximál-
ně snažili, takže se ani při velkém množství účastníků roz-
hodně neztratili. Svědčí o tom 4 bronzové medaile, spous-
ta umístění do 8. příčky v okrese a také osobní rekordy.

Medailisté: Kateřina Hrabcová- hod míčkem, Jan Her-
zán- 800 m, David Vajbar- hod oštěpem, Marek Fridrich- 
1500 m. (Na všechny výsledky je možno nahlédnout na 
stránkách https://online.atletika.cz/vysledky/68357)

Další atletické závody se konaly 9. května, opět v Břec-
lavi. Osmičlenné družstvo mladších žaček v tradiční sou-
těži “O  pohár rozhlasu” vybojovalo 2. místo ze 6 týmů. 
Za zmínku určitě stojí skutečnost, že naše děvčata uspěla 
v konkurenci městských škol.

Členky stříbrného týmu: Barbora Herůfková, Lenka Mi-
kulicová, Zorka Kovaříková, Kateřina Hrabcová, Iva Ková-
řová, Sofie Kolková, Barbora Obadalová, Barbara Ovesná

(Výkony děvčat k nahlédnutí na https://online.atletika.
cz/vysledky/68601)

Stříbro a bronz pro naše sportovce…

Fotbalisté obhájili loňské stříbro

Na kobylském fotbalovém hřišti proběhlo 11. května fi-
nále turnaje “Pohár škol okresu Břeclav”.

V konkurenci dalších tří týmů - ZŠ Hustopeče - Komen-
ského, ZŠ Drnholec a ZŠ Lanžhot- žáci z naší školy vybojo-
vali (stejně jako loni) krásné 2. místo.
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…a zlato pro Simona…

Český národ je známý svým nadšením pro český hokej.
Ten je zastoupen i na naší škole, a to Simonem Pešoutem 
ze 7.A.Ten se v Bolzanu zúčastnil MS do 14 let, na kterém 
v semifinále porazili čeští borci výběr USA 4:0 a ve finále 
proti Kanadě zvítězili 4:2, čímž ovládli celý šampionát.

Díky Simonovi jsme vzácnou trofej -pohár -mohli obdi-
vovat i v naší škole a z jeho úspěchu se s ním ještě rado-
vat…

Gratulujeme!!!

Zápis do 1. třídy
Dne 4. dubna proběhl v naší škole zápis do 1. třídy. 

My osmáci - budoucí patroni - jsme se sešli ve škole 
o trochu dřív před začátkem. A protože letošním téma-
tem byl Večerníček, dostali jsme “Večerníčkovy” čepice 
pro sebe a samozřejmě také pro děti. Pro ně jsme do-
stali ještě knížečku, do které jsme jim pak měli zakládat 
omalovánky z jednotlivých stanovišť. Pak jsme jen čeka-
li, až přijdou děti.

Už pro nás nebyly nezná-
mé. Poprvé jsme se s nimi vi-
děli, když jsme za nimi přišli 
do školky. Hráli jsme různé 
hry a  seznamovali se. A další 
týden naopak děti přišly za 
námi. Provedli jsme je po celé 
škole a ukázali jim, jak to tady 
vypadá.

Když jsme si děti u  vcho-
du převzali, šli jsme i s rodiči 
plnit úkoly. Nejvíce děti ba-
vilo cvičení s  Bobem a  Bob-
kem, počítání s  Večerníčkem, 
mlsání s Rumcajsem. To počí-
tání a mlsání jim šlo nejlépe. 
Mezitím jsme se mnohokrát 
vyfotili a děti si mohly na sta-
novištích vybrat na památku 
výtvory žáků z 1. stupně.

Na posledním stanovišti 
náš pan ředitel a paní ředitel-

ka ze školky zkontrolovali vše potřebné a děti mohly jít 
domů. Za odměnu dostaly balíček se sladkostmi.

My jako průvodci jsme to vnímali jako velkou zodpo-
vědnost a oporu dětem. Zápis pro nás byl velkou nostal-
gií a všichni jsme si zavzpomínali na to, když jsme byli 
u zápisu my. Těšíme se, až my sami povedeme k zápisu 
svoje budoucí děti.

Barbora Varmužová, Veronika Možná



Kam směřují naši deváťáci?
I  letos stanulo našich 42 deváťáků a  jeden žák osmé 

třídy před rozhodnutím, jakou školu si zvolí pro další vzdě-
lávání. I  přes nepřebernou nabídku nejrůznějších oborů 
nebylo rozhodování jednoduché. Nakonec si všichni vy-
brali. Maturitní obor si zvolilo 30 žáků a učební 13 žáků. 
Přijímací zkoušky pro maturitní obory se konaly ve dnech 
13. a 14. dubna.

Navzdory tomu, že v tomto roce vychází z devátých tříd 
podstatně více žáků než v předchozích letech, byla více 
než polovina žáků úspěšně přijata na obě zvolené školy. 
Úplně všichni se dostali na střední školy, nikdo nemusí 
shánět volné místo tam, kde ani studovat nechtěl.

Nemalý podíl na úspěšném zvládnutí přijímacích zkou-
šek mají jistě i paní učitelky matematiky a českého jazyka, 
které se snažily deváťáky připravit nejen během výuky, 
ale také v rámci odpoledního doučování.

Vycházejí také 3 žáci z Ukrajiny, na středních školách 
pokračovat nebudou, protože se vrací domů.

Jak je patrné z tabulky, žáci rozložili své síly do mnoha 
oborů. A to je dobře.

Nezbývá, než jim popřát, aby se pro ně jejich budoucí 
povolání stalo zároveň i koníčkem.

Lenka Varmužová

Matematický klokan 2023
Matematický klokan je mezinárodně ko-

ordinovaná matematická soutěž původem 
z Austrálie, která se v současnosti organi-
zuje přibližně ve 100 zemích světa. 
V České republice je odborným ga-
rantem soutěže Univerzita Palacké-
ho v Olomouci.

Také v  letošním školním roce na 
naší škole tato soutěž proběhla. V kate-
gorii Cvrček, která je určena žákům 2. a  3. tříd, 
mohou účastníci získat maximálně 90 bodů. Prv-
ní tři místa v této kategorii obsadili žáci třetí třídy. 
Zvítězil Maxmilián Stehlík s pěknými 66 body. Na 
druhém místě byla Tereza Mikulicová s 60 body, 
třetí těsně skončil Vojtěch Komosný s 59 body.

V  ostatních kategoriích byl maximální počet 
bodů 120. To se u  nás ve škole nikomu nepodařilo 
získat, ale někteří se hodně přiblížili.

V kategorii Klokánek, určené žákům 4. a 5. tříd, si nej-
lépe vedli páťáci. Zvítězil Vojtěch Pokorný se 79 body, na 
druhém místě byla Hana Pálenská se 74 body a třetí místo 

obsadila Sára Škaroupková se 
71 body.

Jinak to bylo v kategorii Ben-
jamín, která je určena žákům 6. 

a  7. tříd. Tady překvapivě zvítě-
zil Šimon Havelka z 6. B s 84 body. 

Na druhém místě byl Vítek Blaha ze 7. 
A s 80 body, třetí pak Lucie Varmužová z 6. B 

se 74 body.
Také v  kategorii Kadet -pro osmáky a  deváťá-

ky -jsme letos měli dost účastníků. Nejlépe si vedla 
Aneta Grabková z 9. A, která zvítězila se 73 body. Jen 

o něco nižší počet bodů měla Bára Čiháčková z 9. A, která 
obsadila druhé místo se ziskem 69 bodů. Třetí místo si 
vybojoval osmák Martin Helešic s 67 body.

Vítězům blahopřejeme a už se všichni těšíme na další 
ročník.

Marie Jandová
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Obor Chlapci Dívky
Gymnázium 3 3
Obchodní akademie 1 2
Strojírenství 1 -
Stavebnictví 2 -
Dřevostavby 1 -
Informační technologie 3 -
Elektrotechnik 2 -
Agropodnikání 1 -
Aplikovaná chemie 1 -
Vinohradnictví 1 -
Provoz a ekonomika dopravy 1 -
Bezpečnostně právní činnost - 2
Technické lyceum - 1
Předškolní a mimoškolní pedagogika - 2
Fotograf - 1
Hotelnictví a turismus - 1
Cestovní ruch - 1

MATURITNÍ OBORY

Obor Chlapci Dívky
Kuchař, číšník 1 -
Malíř, lakýrník 1 -
Obráběč kovů 2 -
Zedník 2 -
Mechanik nákl. vozidel a autobusů Scania 1 -
Cukrář - 2
Zahradník - 1
Aranžér - 1
Kadeřník - 1
Ošetřovatel - 1

UČEBNÍ OBORY
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Nejsou svátky bez pohádky…
Žádné svátky se bez nich neobejdou, dotvářejí tu 

příjemnou rodinnou pohodu, na niž se všichni tak 
těšíme. A  snad každý máme svou oblíbenou pohád-
kovou postavu. Šesťáci těm svým napsali dopis, aby 
je - na oplátku - taky potěšili…

Milý Shreku,
píši Ti tenhle dopis, protože mi přijde že si trochu 

nedoceněný. Všichni říkají, že jsi přece velkej zlej 
zlobr, ale nikdo nemluví o  tom, že jsi zachránil osla, 
princeznu, skolil draka. Já Tě jako zlobra nevidím, vi-
dím Tě jako udatného rytíře. Jsi vysoký, silný a hodný. 
A myslím si, že o společnost moc nestojíš, protože jsi 
žil celý život sám v bažině. A taky se mi líbí Tvoje uši, 
jsou fakt super. Má Tě ráda celá moje rodina, rádi si 
pouštíme Tvoje filmy před spaním.

Myslím si, že jsi vážně rytíř. Pro mě jsi absolutní jed-
nička.

S pozdravem Šimon Havelka

Milý Rákosníčku,
píšu Ti tento dopis, protože jsi má nejoblíbenější 

pohádková postava.
Nejvíc se mi na Tobě líbí, že dokážeš pomáhat kama-

rádům v nouzi a že jsi tak hodný. Jako malá jsem se na 
Tebe koukala skoro pořád a k narozeninám jsem Tě do-
stávala na pexesu, povlečení, hrníčku a jako plyšáka.

Také se mi líbí Tvoje chaloupka nad rybníčkem, hlav-
ně ten rybníček, jak se leskne. Jednou se mi zdál sen, 
že jsem spadla z nebe přímo do Tvojí chatrče. Ty jsi tam 
spal a když ses ráno probudil, tak jsi mě tam našel. Já 
jsem se Tě lekla, protože ještě bylo šero a ta Tvoje ze-
lená barva hodně svítila. Když jsem si uvědomila, že to 
jsi Ty, přestala jsem ječet. Ten sen pak skončil, protože 
mě máma budila do mateřské školy.

Doufám, že se mi ještě zjevíš ve snech.
Tvoje Lucie Varmužová

Ahoj Dustine Hendersone,
jsi moje nejoblíbenější postava ze všech filmů, se-

riálů a ze stranger things. Líbí se mi na Tobě, že jsi od-
vážný, vtipný a kamarádský. Že jsi kvůli záchraně světa 
zpíval před lidmi, aby ses dozvěděl kvantovou kon-
stantu od své holky Suzi. Jen co jsem zhlédl první díl, 
bylo mi jasné, že Ty budeš můj favorit. Moc mě mrzelo, 
když zemřel Eddy, ale byl jsem trochu rád, že jsi tou 
obětí netopýrů z opačného světa nebyl Ty. Mrzí mě, že 
Ti demo dog sežral kočku. Ještě se mi na Tobě líbilo, že 
jsi byl starostlivý a když na to došlo, nebál ses vypustit 
slzy a že ses snažil svou partu chránit.

S pozdravem Štěpán Šebesta

Ahoj Harry,
jsem Václav z Vrbice, malé vinařské vesnice na jihu 

Moravy v  České republice. Jsem Tvůj velký fanoušek. 
Když jsem byl malý, sledoval jsem Tvé filmy skoro po-
řád. Nejraději mám Relikvie smrti. Vždy mě zajímalo, 

jak kouzlíš. Vypadá to tak jednoduše, jen mávneš hůl-
kou, řekneš zaříkadlo a kouzlo je na světě. Je to vážně 
tak jednoduché? Moc se mi na Tobě líbí, že se nikdy 
nevzdáš a bojuješ proti zlu. A  jak hraješ famfrpál. Jsi 
rychlý jako blesk, třeba když se ženeš za zlatonkou 
nebo jak při soutěži tří kouzelníků utíkáš před drakem. 
Taky bych si přál být tak dobrým kouzelníkem jako Ty. 
Až někdy pojedu do Londýna, třeba se sejdeme a pro-
jedeme se vlakem z nástupiště 9 a tři čtvrtě do Brada-
vic.

Zatím se měj pěkně, Václav Nahodil

Ahoj Krtečku,
píšu Ti, protože když jsem byla malá, tak jsem měla 

doma nějaké díly na DVD. Nejvíce se mi líbily Krte-
ček ve městě a Krteček v ZOO. Proč? Krteček ve měs-
tě, protože navštěvoval různé budovy, například kino 
a  obchod, kde si koupil lízátka. V  ZOO, protože tam 
pomáhal různým zvířátkům. Želvě, která byla otočená 
vzhůru nohama, jsi pomohl vrátit se zpět na nohy. Lvo-
vi, kterého bolel zub tak, že byl hodně naštvaný. Ty jsi 
ho uklidnil a zub mu vytrhl. A lev se radoval že ho nic 
nebolí.

Líbí se mi, jak pomáháš druhým zvířátkům, jak se 
s nimi hezky domluvíš a že se s nimi nehádáš.

Přeji Ti ještě hodně hezkých zážitků.
Klára Marková

Ahoj Maková panenko,
píšu Ti ze školy, ne však z pohádkové, ale z té reálné. 

Moc se mi líbíš, protože jsi krásná, hodná, zodpověd-
ná, ochotná a po všech stránkách úžasná. Dívám se na 
Tebe v televizi, nevynechala jsem snad žádný díl. Líbí 
se mi Tvé ztvárnění, protože v téhle době vidět něja-
kou pohádku, co je animovaná v přírodě, už je hodně 
těžké. Chtěla bych Tě poznat osobně. Máme toho mno-
hem společného, sice nehraješ fotbal, florbal a  tako-
vé sporty co já, ale žiješ v přírodě, ráda pomáháš, máš 
ráda květiny. Já bych také chtěla bydlet v kytičce, ale 
to se asi nikdy nepodaří. Také bych chtěla s tebou zažít 
nějaké dobrodružství nebo se od Tebe dozvědět něco 
o Tvém životě, kytičkách, přírodě a třeba i o Emanuelo-
vi. Třeba jak jste se spolu seznámili a jestli je na tebe 
Emanuel hodný.

Možná se někdy uvidíme…
S pozdravem Nela Kulíšková

Ahoj Maruško,
tento dopis jsem Ti napsala, protože pohádka je 

krásná a Ty jsi milá a  ráda pomáháš druhým. Stále Tě 
dvanáct měsíčků chrání a pomáhají Ti? Já doufám, že 
ano, a také doufám, že už Tě macecha s její dcerou ne-
otravují a nejsou na Tebe ošklivé. Sehnala jsi jahůdky 
teď v zimě? A jestli ano, byly sladké? Kdybys žila v této 
době, tak bys nemusela jahůdky hledat a mohla by sis 
je koupit v obchodě, protože se dováží z cizích zemí.

Zdraví Tě Kateřina Novotná
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Ahoj Rone,
moc ses mi líbil v Harry Po-

tterovi. Pro mě jsi velmi vtip-
ný, kamarádský a  také krásně 
potrhlý. Oblíbila jsem si Tě již 
od prvního dílu, kdy sis mys-
lel, že umíš kouzlit, a  přitom 
jsi byl úplně mimo.

Ráda bych se s  Tebou ně-
kdy setkala a zasmála se. Mám 
ráda humor a veselé lidi jako 
jsi Ty. V  seriálu máš hodně 
sourozenců, které Ti závidím. 
Já jsem bohužel jedináček, 
který vyrůstal převážně mezi 
dospělými lidmi. Kvůli tomu 
jsem si vždy musela najít zá-
bavu sama. Mít šest souro-
zenců je určitě prima. Mně by 
nevadilo nosit oblečení po 
nich, hlavní je, že bych nebyla 
sama. Moji rodiče jsou stále 
v práci nebo mají své koníčky. 
Cítím se někdy hodně sama, 
proto Ti ty sourozence závi-
dím. Až budu dospělá, budu 
mít aspoň tři děti.

Přeji Ti hodně štěstí v živo-
tě a  věřím tomu, že se spolu 
někdy uvidíme.

Anna Šebestová

SÁM DOMA sice není po-
hádka, ale docela se jí podo-
bá a  ke svátkům už také ne-
odmyslitelně patří…

Ahoj Kevine!
Chtěl jsem napsat právě 

Tobě, protože Tě každý rok na 
Vánoce sleduji v televizi, když 
Ty jsi “Sám doma”. Vždycky se 
u  toho pořádně nasměju. To, 
co Ty vymyslíš, jen tak někdo 
nevymyslí. Nejlepší past byla, 
když jsi na zloděje házel cih-
ly z  budovy. Nemohl jsem se 
přestat smát. Dokonce i brácha se ptal, co tam bylo tak 
směšného. Když jsem mu to řekl, začal se taky smát. 
Je mi líto, že Ty nemáš tak dobrý vztah se svými sou-
rozenci.

Tajně doufám, že se někdy setkáme a  vymyslíme 
spolu pasti na zloděje. Budu se těšit.

Jakub Machovský

Ahoj Kevine,
moc se mi líbíš, jsi vtipný a zábavný. Moc se mi líbí 

to, co se Ti stalo, a oceňuji Tvoji odvahu. Já už bych ne-
vydržel být sám v takovém velkém domě a ještě aby se 

tam vloupali zloději. I Tvoje pasti a vtípky byly super. 
Asi bych nechtěl být ten zloděj. Protože toho hodně 
zažil a jen tak na to nezapomene. Nejlepší past podle 
mě byla ta, jak jsi nahřál kliku a on si spálil ruku a měl 
tam znak M, nebo jak jsi dal na schody lepidlo a hře-
bík. Taky se mi líbily skleněné ozdoby pod otevřeným 
oknem. Ten řval na celé kolo, když na to došlápl. Podle 
mě už neukrade ani zrnko obilí.

Chci se s Tebou potkat.
Adam Veselý



VZPoura úrazům
V  rámci stejnojmenného projektu VZP, zaměřené-

ho na prevenci úrazů dětí a mladistvých, měli naši žáci 
možnost pobesedovat s těmi, jež úraz odsoudil k životu 
na vozíku.O své dojmy se s námi podělili šesťáci.

Beseda VZPoura úrazům byla zajímavá a zároveň trochu 
strašidelná. Když si představíme, že za život se nám stane 
spousta úrazů, máme velké štěstí, že žádný z nich není tak 
vážný jako ten, co se stal pánovi, který za námi do ško-
ly přijel. Ten pán byl na vozíčku a přijel nám povyprávět 
o tom, jak se mu to stalo.

Jeho zranění se mu přihodilo v devatenácti letech, když 
zrovna jel triatlon. Už se blížil k cíli, ale byl mezi posled-
ními, a tak se ani nesnažil. Znuděný přestal vnímat, co se 
kolem něj děje, a  najednou se před ním objevil prudký 
kopec. Začal zrychlovat, a tak zpanikařil a prudce zmáčkl 
brzdu. Přeletěl přes řídítka na zem, ale když se chtěl posta-
vit, zjistil, že svoje nohy už neovládá.

Šimon Havelka

…Celá beseda se mi líbila, protože jsem skoro nic nevě-
děla o vozíčkářích a  teď jsem se dozvěděla spoustu no-
vých věcí. Třeba to, že když spadneme, můžeme ochrnout.

Anna Šebestová

…Moc mě to bavilo.Taky jsem se dost poučil, že nemám 
dělat kraviny, protože i malá chyba může udělat velké zra-
nění. Když jsem slyšel, že i když špatně spadnem, můžeme 
ochrnout, dost mě to překvapilo.

Adam Veselý

…Bylo to zajímavé a  užitečné. Úplně jsem se toho ze 
začátku bála, ale potom už se mi to zdálo i zábavné a zají-
mavé. Když jsem zjistila, jak se můžou úrazy stát, tak jsem 
hodně zopatrnila. Teď už vím, jak se chovat a jak si nepo-
ranit míchu.

Lucie Krčmářová

…Z besedy jsem si odnesl to, že si musím dávat pozor 
a  nedělat blbosti, protože stačí nešikovně spadnout na 
záda a můžeme ochrnout. Nepřekvapilo mě ale to, že se 
to stává více klukům než holkám, a když už se něco stane 
holkám, tak ve většině případů za to můžou kluci.

Jan Herzán
 
…Bylo to pro mě něco nového, ale něco jsem už vědě-

la dřív. Mám z toho ponaučení, že budu mít větší respekt 
k  dospělým. Je to neuvěřitelné, jak kus těla ochrne. Ale 
i když lidem tělo ochrne, nevzdávají se a třeba dělají ně-
jaký sport.

Kateřina Novotná

Bylo to pro mě velmi poučné a zajímavé. Netušila jsem, 
že ze skoků do vody můžete doživotně ochrnout a  že 
chlapcům se takových úrazů stává víc. Věděli jste, že je ně-
kolik sportů, které můžete dělat, i když jste ochrnutí? Do-
zvěděla jsem se také, jak je těžké žít na vozíku. Podle mě 
je dobře, že pán s paní přijeli, a vím, že budu opatrnější.

Veronika Lejsková

Maminky, babičky, máme vás rádi!
Krásných slov není nikdy dost a  ne-

měli bychom si je šetřit jen na dny svá-
teční. Zejména když jde o  maminku, 
bytost nám všem tolik drahou, bytost, 
která pro nás tolik znamená…Autory 
následujících řádků jsou žáci pátého až 
devátého ročníku.

Maminka
Naše maminka, to je žena, bez které 

bychom nebyli na světě. Jako každá ma-
minka, také ona se na nás velmi těšila 
a  když jsme se narodili, už od samého 
začátku nás milovala. Byla velká sláva 
v  rodině. Všichni byli šťastní a  radovali 
se. Ten nejšťastnější člověk na světě byla 
ale maminka. Když jsme se na ni poprvé 
usmáli, řekli první slůvko, udělali první 
krůček, tak byla ještě šťastnější. Děkuje-
me, maminko!

Hana Pálenská, Štěpánka Čeperová

Báseň pro moji maminku
To ty jsi ten poklad zářivý,
co vidím támhle v dáli.
To ty jsi ten člověk úžasný,
co je tu stále s námi.

Jsi krásná jako růžička,
co před domem nám kvete.
Vždyť já mám tu nejlepší maminku
na celičkém světě.

A tak ti dneska přeji,
protože máš svátek.
Dnes čas rychleji míjí,
tak si užívej Dne matek.
 
Ještě bych k tomu dodala
dvě sloky této básně.
Chci, abys mě teď objala
a měla se stále krásně.
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Já vím, že občas zlobívám
a nechávám za sebou binec.
Snad si to objetí zasloužím,
a shodneme se nakonec.

V pokojíčku se mi práší,
už jen správně poskládat písmenka,
to já Tě mám ze všech nejradši,
protože Ty jsi má maminka.

Adéla Herůfková

Něco hezkého o mamince se snažili napsat i naši ukra-
jinští žáci…

Vše nejlepší ke Dni matek! Přeji vám, abyste vždy zů-
stala šťastná, krásná, zasněná, veselá, sladká žena, laskavá, 
sympatická, starostlivá, upřímná, milující a milovaná mat-
ka!

Evgen Nepeljak, Ivan Katrevych

Maminčiny oči
Moje maminka má laskavé oči
Jsou zázrakem, jako když se země točí.
Jsem moc ráda, že ji mám,
velkou pusu jí hned dám.
Písničku si zazpíváme,
protože se rádi máme.
Mám ráda i tatínka,
my jsme super rodinka!

Nela Kulíšková

Ze slohových prací sedmáků vyjímáme jen části, jmé-
na z pochopitelných důvodů neuvádíme.

Moje mamka…
…často chodí v pohodlných teplákách a nosívá dlouhá 

mikinová trička, ale také ráda cvičí, a proto nosí i sportovní 
oblečení. Má krátké vlasy, v obličeji neustálý úsměv, hně-
dé oči a normální nos. Je štíhlá, vysoká a chodí vzpřímeně.

Mamka se ke všem chová mile, ale když ji naštvu, tak 
umí být přísná. Má ráda srandu, pomůže mi, když si nevím 
rady, nikdy na nic nezapomene. Má přátelskou povahu, je 
společenská, ráda se seznamuje s novými lidmi.

Mamka je účetní, pracuje pilně, na všechny zákazníky je 
milá. Málokdy se ptá, co má dělat, a její nadřízení vědí, že 
se na ni můžou spolehnout.

Zajímá se o  přírodu a  sleduje dokumenty o  přírodě, 
ráda s naším psem chodí do lesa. Sportuje, běhá a doma 
cvičí. Když si něco umane, snaží se to udělat.

Mám ji moc rád.

Moje maminka…
…má vysokou postavu, měří 180 cm. Ramena jí zdobí 

středně dlouhé černé vlasy a  na obličeji září dvě zele-
nohnědé oči. Dále si nejde nevšimnout jejího širokého 

úsměvu od ucha k  uchu. Obléká se spíše pohodlně, ale 
někdy si vezme i šaty nebo něco elegantního. Už odma-
lička to neměla lehké, a proto se stará o všechny ostatní 
co nejlépe. Kdyby mohla, tak se rozkrájí. Než ji člověk po-
zná, nevypadá úplně sympaticky, ale když ji poznáte, tak 
hýří samým vtipem. Všude chodí včas a plánuje věci týden 
dopředu. V zaměstnání je dost pilná a pečlivá, ale i rych-
le hotová, občas to vypadá, že je jako stíhačka. Je však 
hodně citlivá, rozbrečí se u  každého filmu a  ještě se mi 
nestalo, že by nebrečela na moje narozeniny. Samozřej-
mě každý má i ne úplně dobré vlastnosti. Nejvíce mi asi 
vadí, že skoro pokaždé dělá z komára velblouda, často je 
naštvaná, ale vždy se pak omluví. Moc nedůvěřuje lidem 
a musí si všechno ujasnit a prověřit. Když jdu ven, tak se 
vyptává jako špión, ale vím, že má o mě starost a myslí to 
dobře. Výborně vaří a potrpí si i na pořádek. Miluje zvířata, 
malé děti a naši zahradu. Ráda chodí na procházky nebo 
se opaluje.

Svou maminku mám moc ráda a vím, že by pro mě udě-
lala cokoliv. Jsme si dost blízké a můžu se jí se vším svěřit.

Moje babička…
…je jednou z nejdůležitějších osob v mém životě. Je to 

maminka mé maminky.
Její postava je menší a  trochu silnější. Oči má modré 

jako nebe, vlasy naopak hnědé. Letos oslavila sedmdesát 
čtyři let.

Povahově je moc hodná a ochotná. Její syn byl hodně 
nemocný a  ona se o  něj starala stejně jako o  svou ma-
minku, která se dožila 106 let. Další dobrou vlastností je 
skromnost. Jediná tak trochu špatná vlastnost je, že nemá 
ráda nedochvilné lidi. Když se domluví s dědou na náku-
py, musí na něj čekat minimálně pět minut a to už je pěkně 
naštvaná. Babička je velmi pilná a šikovná. Vždy, když ně-
kdo z rodiny potřebuje pomoc, tak mu pomůže, ať se jedná 
o jakoukoli práci.

Mezi její zájmy patří péče o zahrádku, kde pěstuje kyt-
ky, ovoce a zeleninu. Také ráda luští sudoku a u toho po-
slouchá dechovku. Za plotnou ji to taky baví. Na výlety 
jezdí moc ráda do Luhačovic, kde si odpočine a zajde do 
cukrárny na nějaký zákusek nebo zmrzlinu.

Babičky si moc vážím a až budu velká, chtěla bych být 
aspoň tak trochu jako ona.

Mojí úžasné a drahé babičce…
…bude brzy 65 let. Na svůj věk je dosti aktivní a mám 

s ní spoustu nezapomenutelných zážitků. Pochází ze Slo-
venska, ale jelikož se seznámila s dědou, tak se přestěho-
vala do Brna, kde bydlí už 35 let.

Babička vypadá pořád mladě, takže věk je vážně jen 
číslo. Je trochu při těle. Má krásné modré oči, které jsem 
zdědila po ní. K očím jí sedí její liščí zrzavé vlasy, věčně 
sepnuté sponou.

Je jak ze zlata, dělá pro rodinu první poslední. Vždy, 
když o víkendu přijedeme, dává nám spoustu úkolů. Sice 
vím, že to myslí dobře, ale i tak to nemám v oblibě. Taky 
je velmi „háklivá“ na moji neustlanou postel a poházené 
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oblečení všude po pokoji. Samozřejmě taky není naprosto 
dokonalá. Nedokáže si pořádně promyslet věci před tím, 
než je řekne, a je celkem nervák. Hrotí zbytečnosti, které 
nejsou důležité. Velice ráda dědovi mluví do vaření a ně-
kdy je opravdu zábava je přitom sledovat.

Kdybych měla vyjmenovat všechny sporty, co dělá, tak 
se snad ani nedopočítám, ale jeden z nich je jízda na koni. 
Tu vážně miluje. Oproti mně je aktivní, zatímco já jsem líná 
si pověsit bundu na věšák. Je dost chytrá a baví ji čtení 
knih. Čte hlavně detektivky s nějakou pořádnou záhadou.

Velmi ji miluji, je to můj oblíbenec z celé rodiny. Inspi-
ruje mě to, jaká je pracovitá a statečná. Naučila mě skoro 
vše, co v současnosti umím, a proto si jí tak vážím.

 

Co pro mě znamená maminka
Maminka je pro mě nejdůležitější osobou světa. Ma-

minka je nádherná bytost, plná lásky a  pochopení. Její 
přítomnost v mém životě je dar, kterého si vážím. Je mým 
slunečním paprskem, který mě hřeje i  v  nejtemnějších 
chvílích. Její laskavost a obětavost jsou bezbřehé. Vždy je 
tu pro mě. Naslouchá mým radostem i starostem a vždy 
najde slova útěchy. Její náruč je bezpečným přístavem, 
kam se můžu vrátit, kdykoli potřebuji. Je plná moudros-
ti a trpělivosti, kterou předává svým dětem. Její objetí je 
jako uzdravující nápoj.

Jan Petráš

Jaká by měla být maminka?

Co všechno umět by měla?
Najde se na světě taková,
jakou bych za matku chtěla?

Měla by mě mít maminka
nejradši na celém světě,
už od malého miminka,
laskavá v každičké větě.

Uvaří snídani, oběd i večeři,
výbornou a vždycky s láskou.
Každý ji taky hned sní a to bez řečí,
jen udělat maminku šťastnou.

A co na oplátku udělat pro ni?
Poslat kytici růží se slovy:
„Štěstí mého ty jsi strůjce ❤.“
Potěšilo by ji to vůbec?

Stačí jen úsměv a hřejivé objetí,
uvidíš maminku - úsměv ti oplatí!
Uklidit pokoj, cos neviděl od září,
uvidíš, maminka celá se rozzáří.

Je vůbec na světě taková máma,
která by měla mě tak hrozně ráda,
jak moje maminka, co stojí u dveří
a chystá se právě uvařit večeři?

Není tu na světě nikdo,
kdo by mě tak dobře znal.
A proto jen blázen, myslím,
maminku z domu by hnal.
Lucie Kalvachová

Moje maminka
Moje milá maminka
jmenuje se Gábinka.
I když jí občas piju krev,
nikdy nepoužívá řev.

Nervy, ty má z ocele,
všechno se mnou probere.
Ze známek má velkou radost,
ukazuji tím svou chytrost.

Ale když přinesu známky špatné,
výmluvy nejsou nic platné.
Přesto se vše v klidu vyřeší,
hned jsem o trochu chytřejší.

A když mamince lezu na nervy,
mám pro ni nějaké rezervy.
Vždycky jí koupím kytici
pro její oči třpytící.

Michal Koleňák

?
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Čáry máry pokusy…
Ve dnech 24. a  25.  května 47 našich osmáků a  de-

váťáků předvedlo 21 fyzikálních a chemických pokusů 
celkem 450 žákům pěti okolních škol.

Že se nesmí hasit hořící olej vodou? To na hořčíku de-
monstrovali Vašek s Bárou.

Verča s Nicol nám předvedly, jak hoří propan butan.

Bára s Janou naučily děti hrát na trubky, které se lišily 
svou délkou. Úderem do trubky tak vzniknou různé tóny.
Díky tomu se dá zahrát třeba i písnička.

Publikum bylo báječné…Děti měly velkou radost, když 
se mohly do pokusů zapojit.

Návštěva Vídně
Poslední květnový pátek jsme opět zavítali v počtu 122 

žáků 7. – 9. tříd a 11 pedagogických pracovníků do rakous-
ké metropole.

Letos jsme si udělali procházku historickou částí Vídně. 
Od katedrály sv. Štěpána jsme se ulicí Příkopy přemístili 
k Hofburgu, pokračovali jsme k Dvornímu divadlu, radnici 
až k  Parlamentu. Naši vycházku jsme zakončili u  Vídeň-
ské opery. V rámci rozchodu si žáci mohli koupit suvenýry 
nebo si dát něco dobrého k jídlu. Našlo se i pár odvážlivců, 
kteří si vyšlápli 343 schodů 136 m vysoké jižní věže ka-
tedrály sv. Štěpána. Odměnou jim byl jistě nezapomenu-
telný zážitek a nádherný výhled na celé město.

Náš výlet jsme zakončili návštěvou zábavního parku 
Prátr, kde mohli naši žáci navštívit nejrůznější atrakce jako 

vídeňské obří kolo, horské dráhy, domy hrůzy, kolotoče 
a atrakce s volným pádem. Věřím, že nejen díky nádherné-
mu počasí si všichni výlet jak se patří užili.

Lenka Varmužová

Poprvé ve Vídni byli - jako vždy - sedmáci. 
Pohleďme na Vídeň jejich očima.

…Jelikož nám vyšlo pěkné počasí, výlet byl moc fajn. 
Úplně nejvíc mě okouzlily památky.Viděli jsme katedrálu 
sv. Štěpána, budovu Parlamentu, dvě naproti sobě posta-
vená úplně stejná muzea a sochu Marie Terezie, postave-
né mezi nimi. Opravdu hodně zážitků si odnáším z Prátru. 
Tam jsem s kamarádkami navštívila strašidelný dům Psy-
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cho hotel, kam už se tedy nikdy nepodívám, 
a taky Black mambu, na kterou se těším zase 
za rok.

Tereza Vyhňáková

…Nejvíce se mi líbil hrad Hofburg. Celá tato 
stavba působila čistě, významně a majestátně. 
Byl to pohled jako z pohádky. Po dvoře jezdi-
li lidé na koních a měli na sobě oblečení jako 
vystřižené z učebnice dějepisu. Cítil jsem se, 
jako bych byl v 18. století.

Co mě překvapilo nejvíce, říct nemůžu. Pře-
kvapilo mě totiž úplně všechno. Mezi to pat-
ří třeba čistota celé Vídně, turisté na každém 
rohu a krása i těch nejobyčejnějších ulic.

Vítězslav Blaha

Čím sedmáky Vídeň ještě okouzlila, překva-
pila?
…nádhernými budovami, že to tam bude tak 
krásné, jsem ani nečekala…
…čistým vzduchem a čistými ulicemi, lidé byli sluš-
ně oblečení…
…obchody, které byly opravdu luxusní a čisté jako 
celé město…
…koňmi zapřaženými za vůz a ohromnou veli-
kostí města…

Zážitky z Prátru:
…Strašidelný dům byl nejhorší, loutky tam vy-
padaly jako živé, ječely, chmataly po nás a já 
jsem si jen přála, ať to skončí…
…Byla jsem v hotelu Psycho, což je strašidelný 
dům. Uvnitř na nás stříkala voda, svítily příšery 
a natahovaly po nás ruce…
…Šli jsme na motokáry, kde mě okradli o 11 €, 
tak jsem si koupil ledovou tříšť a  jel jsem 
domů…
…Osobně mě překvapilo, že jsem vyvázla živá 
a zdravá.

Inu, konec dobrý, všechno dobré…
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O Zemi, pro Zemi…
Den Země jsme si v  naší škole připomněli různými 

způsoby. Nižší ročníky vycházkou do přírody či návště-
vou sběrného dvora, osmáci sázeli stromky, deváťáci 
uklízeli a upravovali okolí školy. A došlo i na slova. Sáze-
ní stromků bylo námětem k úvahám či pokusům napsat 
novinový článek. K svátku patří také pěkné přání. O to se 
postarali páťáci. Paní Země by z tolika hezkých slov měla 
určitě velkou radost…

V  pátek 21.  4. jsme byli na myslivecké chatě, kde 
jsme oslavili Den Země. Viděli jsme tam kůži z  lišky 
a jelení parohy a také různé rostliny z lesa. Moc jsme si 
to užili a děkujeme manželům Blažkovým, že si na nás 
udělali čas.

Viola Tlachová, Pavlína Brtevníková

Den Země byl velmi dobrý den, protože jsme se ne-
museli učit a měli jsme připravit nějaký úkol pro čtvrťáky. 
Tento den mě bavil, i když docela hodně foukalo. Šli jsme 
k myslivecké chatě a tam nám manželé Blažkovi řekli za-
jímavosti o lese, např. o dřevu a o květinách. Klidně bych 
tam šel ještě jednou.

Vojtěch Pokorný

Naše planeta – Země modrá,
byla pro nás vždycky dobrá.

Proto má už svůj den,
kdy si snad splní sen.

Přesně na tenhle den
máme se starat o ni jen.

Třídění odpadků, šetření,
to je jen maličkost, věřte mi!

Můžete udělat cokoli,
aby bylo dobře na Zemi.

Sára Škaroupková, Hana Pálenská

Země vznikla před několika miliardami let před naším 
letopočtem. Taky je to čtvrtá planeta sluneční soustavy 
a jako jediná má život. My lidé bychom si toho měli vážit, 
ale právě to neděláme. Kácíme deštné lesy, stavíme jader-
né elektrárny a odhazujeme odpadky. Mělo by se okamži-
tě změnit. Musíme si Zemi udržovat čistou, protože když ji 
zničíme, zanikneme i my.

Václav Vajbar

Milá Země, přejeme Ti, aby Tě nikdy nezasáhl meteorit 
a aby se lidé chovali tak, aby ses cítila dobře. Aby už neká-
celi moc stromů a aby omezili výstavbu jaderných továren.

Lukáš Otáhal, Matěj Kosík

Ten Den Země už je tady,
uklízet jdem s kamarády.
Uklidíme naši Zem,
kluci, holky pojďte sem!

Posbíráme odpadky,
láhve, plasty, papírky.
Pak to dáme do pytle,
do koše to hodíme.

Potom půjdem na oběd,
čistý už je celý svět.
Oblečem se a jdeme dále,
skvělou práci uděláme!

To si říká každý člověk,
co planetu uklidí.
My jsme pilní jako včelky,
svůj úkol jsme splnili.

Štěpánka Čeperová, Adéla Herůfková

Když už byli páťáci v tom přemýšlení, 
došlo jim na mysl i jiné téma…

Co nás čeká po prázdninách?
Všichni se těšíme na prázdniny na dva měsíce volna, až 

skočíme do bazénu a koupíme si nanuka. Někteří z nás po-
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letí k moři, potom zase zpět, a než se nadějeme budeme 
zase ve škole.

Půjdeme do 6. třídy, ze které máme trochu strach, pro-
tože je tam těžké učivo. Chceme, aby se čas zastavil.

Viola Tlachová, Pavlína Brtevníková

Den Země s 6. A
V pátek 21. 4. jsme celá 6. A měli výlet ke Dni Země. Šli 

jsme na sběrný dvůr, kde nám paní Barcalíková povykláda-
la vše o tom, jak recyklovat odpad, nebo ho třídit, co s ním 
nedělat a podobně. Potom nás pan učitel Damborský vzal 
na vycházku, kde nám řekl něco o rostlinách, a s holkama 
jsme pletly věnečky. Pak si nás zase přebrala naše paní 
učitelka Vojtěšková a vydali jsme se na discgolfové hřiš-
tě.Tam jsme si zahráli a pokračovali na rozhlednu. Byl to 
nádherný den!

Zorka Kovaříková

Má cenu sázet stromy?
Skoro na každém místě, kam se podíváme, vidíme strom. 

Dávají nám kyslík, takže jsou pro náš život na Zemi oprav-
du důležité. Každý strom = výhra. Bohužel lidi stromy kácí 
jen proto, aby měli spoustu dalších zbytečných věcí, a už 
jim je jedno, že nám stromy tolik pomáhají. Stromy nebo 
i celé lesy shoří třeba jen kvůli lidem, kteří si zkusí zapá-
lit cigaretu, v lese ji hodí na zem a požár je tu. Je to vel-
mi smutné, protože kvůli požárům dokonce umírají tisíce 
zvířátek, které žijí v  lesích. Mnoho lidí si ani neuvědomí, 
co všechno jedinou cigaretou mohou způsobit. Existuje 
spolek lidí, kteří se snaží zachránit naši planetu a každý 
rok zasadí hodně stromů, někteří lidé bojují za to, aby se 
stromy nekácely, v některých lesích jsou cedule zakazující 
kouření. Bohužel je někteří lidé nerespektují. V lesích se 
ještě navíc objevuje netvor zvaný kůrovec, který požírá 
stromy a který se velmi rychle šíří. Kvůli němu přijde o ži-
vot hodně stromů i zvířátek.

Proto sázet stromy má určitě cenu!
Eliška Burešová

Jakou stopu po sobě zanecháme?
Stromy kolem sebe vidíme všude, rostou podél cest, 

v lese, na vesnici i v parcích. Poslední dobou jich ale ubý-
vá. Lesy se kácí kvůli orné půdě a prostoru pro další bu-
dovy. Má ale cenu sázet stromy nové? Nedopadnou úplně 
stejně?

Ochránci přírody jasně říkají, že kácení lesů a betono-
vání veřejných prostranství je pro přírodu, a tím i pro nás, 
špatné. Stromy produkují do vzduchu kyslík nezbytný k ži-
votu. Proto nové výsadby mladých stromů nejen zkrášlí 
a  zpříjemní jakýkoliv prostor, ale i  pomohou životnímu 
prostředí. Někteří lidé ale tvrdí, že je to pouze plýtvání ča-
sem a  silami. Stejně stromy uschnou, nebo až vyrostou, 
někdo je pokácí. Mnoho lidí z vesnic i měst ovšem nesou-
hlasí a stromy sází. Při sázení se kromě pomoci životnímu 
prostředí dají s  rodinou zažít krásné chvíle. Přitom blíže 

poznáme přírodu, na kterou si běžně skoro nevzpome-
neme. Pro každého člověka je to příležitost zanechat po 
sobě něco krásného. Možná zasadím strom a až vyroste, 
přijdou k němu moje vnoučata, a i kdyby mě za svůj život 
neměla příležitost poznat, podle toho stromu poznají, že 
mi příroda nebyla jedno, byla jsem zodpovědná a určitě 
jsem uměla ocenit tu krásu přírody, která je, byť opomíje-
ná a přehlížená, všude okolo nás.

Proto si myslím, že sázení stromků je důležité. Ne -li ne-
zbytné pro nás i naši planetu.

Lucie Kalvachová

Na pomoc naší planetě
Na scéně se objevil nový trend, který dělá svět lepším 

místem  – sázení stromů. Tento trend je velmi populární 
mezi mladými lidmi a influencery, kteří se snaží propago-
vat zdravé životní prostředí a  bojovat proti klimatickým 
změnám.

Ve vesnici Kobylí základní škola zorganizovala ke Dni 
Země sázení stromů s žáky osmého ročníku. Již týden před 
svátkem se vydali na splnit tento záslužný úkol, cestu jim 
ale znepříjemňoval vítr a studené počasí.

Po příchodu na místo žáci dostali instrukce k  sázení 
stromů.Jedna skupina přivazovala stromky ke konstrukci 
dřevěných tyčí, druhá stromy zahrabávala, třetí zalévala. 
Na čtvrtou skupinku- holky- žádná práce nezbyla, a  tak 
byly jen divačkami. Ale všichni se výjimečně těšili zpět do 
školy, aby se po práci v tom nečase zahřáli.Však si to také 
zasloužili!

Jan Petráš, Štěpán Hájek

HROM (lepší než Blesk), vychází 22. dubna 2023 
Lady Gaga raději komanduje než pracuje!

Minulé úterý se v Kobylí konala velká událost.Něco, na 
co nejsou dnešní obyvatelé vůbec zvyklí. A na této udá-
losti se chtěla přiživit i naše nejznámější, avšak poněkud 
zapomenutá Lady Gaga kantorka. Její sláva už dávno vypr-
chala, a tak se musí znovu zviditelnit. A přesně pro tento 
účel si vybrala událost sázení stromků v  Kobylí. Na akci 
přijela sice pracovně oblečená a  s  dobrou náladou, ale 
později se ukázalo, že práce rukama jí příliš nevoní. Lopatu 
totiž vzala do ruky jen tehdy, když se potřebovala o něco 
opřít. Místo sázení stromků se doslova “vykecávala” se 
sobě rovnými, fotila se na svůj Instagram a komandovala 
všechny okolo. Přestože měla na sobě teplé oblečení, byla 
jí zima a z akce odjela výrazně dříve, než bylo v plánu. Tak-
že naše milá lady Gaga si tady spíše uškodila, než pomoh-
la. Odjíždí totiž už nejen jako vyhaslá zpěvačka, ale také 
jako člověk, který neumí pracovat, ale jen komandovat

Opravdu se zviditelnila, ale ne tak, jak chtěla…

Martin Havlík, Jan Kurečka

Čarodějnice…
… mají v dubnovém kalendáři také své místo. Ale víme 

vůbec, co jsou zač? Zde je odpověď.
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Má na sobě fialové oblečení a nosí na hlavě klobouk. 
Můžeme vidět bradavice a velký křivý nos. Bydlí v boudě 
na kuří nožce a na rameni jí sedí černá kočka. Lítá si na 
smetáku, pije lektvary a peče v peci vaše zlobivé děti. Boj-
te se!

Matěj Kosík

Na hranici už se pálí
čarodějnice, co všichni znají.
Děti z toho radost mají,
že vidí hořet tu zlou paní.
A když už je spálená,
hudba hraje zvesela.
Kdyby však ještě ožila,
tak ji vezmem vidlema!

Prokop Chytka

Kdybych uměla kouzlit…

Občas si říkám, zda by nebyl svět jednodušší, kdyby exi-
stovala kouzla. Co kdybych uměla kouzlit? Umět kouzlit, 
zařídila bych si tolik věcí! Zjednodušil by se mi život. Ale 
nebyl by potom ten život až moc jednoduchý? Moci si vy-
čarovat cokoliv, co mě napadne. Kdybych neměla peníze, 
vyčarovala bych si je. To samé s jídlem, oblečením, zkrátka 
se vším. Peníze by úplně ztratily význam. Nemusela bych 
chodit do práce, vlastně bych nemusela vůbec nic. Nebyla 
by to pak nuda? Co bychom dělali, kdybychom nic nemu-
seli?

Já si myslím, že kdybych uměla kouzlit, dlouho by mě 
to nebavilo. Hodilo by se to sice na spoustu věcí a vše by 
bylo jednoduché, ale je to opravdu to, co skutečně chci?

Bára Čiháčková

V družině se nenudíme
Během školního roku jsme se věnovali těmto projek-

tům:
„V každém z nás je sportovec“ – zde si děti vyzkoušely 

zručnost, obratnost a pohyb, např.  rozvazování uzlů jed-
nou rukou, házení míčků do koše, ping pong atd.

„Letem světem“  – děti se prostřednictvím vyprávění, 
encyklopedií, map a internetu dozvídaly informace o jed-
notlivých světadílech. Nechyběly ani soutěže, kvízy, po-
kusy s vodou a  ledem, výtvarné a rukodělné činnosti na 
danou zemi…

„Skřítek Bambulka a Kouzelná země skřítků“ - Bambulka 
nás zavedl do Kouzelné země skřítků. Všichni další skřít-
kové nás seznamovali s  krásnými pohádkami, jako jsou 
Šípková Růženka, O  kohoutkovi a  slepičce, Hrnečku, vař, 
O Popelce a další. Ty jsme poté využívali k další práci.
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Jaro jsme společně zahájili „Recyklací aneb kreativním 
tvořením“. Každý druhý člověk by spoustu nepotřebných 
věcí vyhodil, ale naše šikovné děti dokáží dle vlastní fan-
tazie vytvořit umělecké dílo, kterým udělají radost. Recyk-
laci, životní prostředí a třídění odpadů jsme si připomněli 
na Den Země, kde si děti prošly stezku formou úkolů.

Děti také navštívily místní penzion. Jejich pěvecké i hu-
dební vystoupení vyvolalo u  babiček a  dědečka chuť si 
s nimi zazpívat a dokonce i zatančit za doprovodu našich 
malých hudebníků. Celou akci zhodnotila Hanka Pálenská:

Napodruhé, ale s úspěchem
Na letošní předvánoční návštěvu penzionu jsme s paní 

vychovatelkou nacvičovali program plný písní a hraní na 
hudební nástroje. Pilně jsme trénovali, ale pak nám při-
šla zpráva, že nikam nepůjdeme, protože lidé v penzionu 
onemocněli. Náhradní termín byl na Velikonoce, a  to už 
vyšlo. Obyvatelé penzionu byli velmi nadšení, a dokonce 
se k nám na zpěv přidávali, protože ty písničky znali. Nej-
více nás potěšilo, když se zvedli a zatancovali si.

(Další akcí byl „Turnaj ve stolním fotbalu“. Ukázalo se, že 
fotbal není jen pro kluky, ale hravě ho zvládnou i děvča-
ta. Důkazem toho je, že 1. místo získaly Tereza Mikulicová 
a Fanny Michnová spolu s Jakubem Halířem a Antonínem 
Koláčným.

Jako každý rok, tak i  letos jsme pro maminky k  jejich 
svátku, Dni matek, připravili opět hezké dárečky.
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Deváťáci aktuálně…
Báseň na rozloučenou

Došli jsme ke konci našich společných cest,
zde se naše osudy rozdělí.
Nečeká nás však už žádný trest,
ani společné pondělí.

Avšak neplačme ještě,
okusíme zas to společné pondělí.
Třeba za slunka, třeba za deště.
Uvidíme, co nám osud nadělí.

Szczepan Kaszper

Mistrovství světa 

Začalo mistrovství světa v Rize,
náš úspěch bude veliký.
A podívaná jako v nejlepší lize,
uvidíme všechny styly techniky.

Bomby, pecky, petelice
střílí naši hokejisté.
Drama jako v detektivce,
turnaj není pro nejisté!

Všechny týmy z nároďáku
o postupy bojují.
Zapějem u táboráku,
že Češi zas bodují. 

Jan Marek

Učitelům k svátku
Učitelé slaví svátek,
nemají ho každý pátek.
Popřejem jim hezký den,
i když je to svátek jen.

Pouze jednou do roka
nadechnem se zhluboka,
řekneme jim básničku,
zazpíváme písničku.

Ve škole nás učíte,
povídáte, zkoušíte,
chystáte nám testíky
z češtiny i z matiky.

Někdy je to pěkná dřina,
ale je nám s vámi prima.

Kateřina Novotná

Nezapomněli jsme ani na my-
slivce. K  letošnímu 100. výročí 
děti vytvořily díla s  tematikou 
lesa.
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Dětské hodečky 2023
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17., 18. a 19. června

HODY KOBYLÍ 2023

Doprovázejí v sobotu DH Zlaťanka, v neděli a v pondělí DH Lácaranka

Srdečně vás zvou chasa a 
 1. stárek a stárka Jakub Mazánek a Natálie Kotíková

2. stárek a stárka Michal Trávníček a Aneta Mazánková
3. stárek a stárka Ondřej Ambros a Eliška Bařinová

Program hodů najdete uvnitř zpravodaje.

HODY KOBYLÍ 2023

zpravodaj Obce Kobylí       č. 2/2023      cena 12 Kč      vyšlo v červnu 2023

KOBYLÍ DĚDINA - periodický tisk územního samosprávného celku
vydává Obec Kobylí, adresa: Obecní úřad, Kobylí 459, 691 10 Kobylí

IČO: 283266, tel.: 519 431 106, e-mail: podatelna@kobyli.cz
Příprava – Táňa Rosochová, Jarmila Borovičková, Miroslava Řeháková

vychází nepravidelně, místo vydání Kobylí, registrační číslo 370011091
grafická úprava a tisk:  Stillus s.r.o. reklamní agentura Břeclav

vyšlo v červnu 2023, náklad 600 výtisků, cena 12,- Kč, neprošlo jazykovou úpravou

Návštěva dětí z MŠ v Dino Parku


